
Handlingar till 
Lions riksmöte 

2017. 

Guvernörsrådets ordförande Mattias Öberg 
hälsar välkommen! 
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Välkommen till riksmötet då vi firar 
Lions 100 år tillsammans.

Gunilla Persson, vice riksmötesgeneral, samt 
Thorbjörn Bengtsson, riksmötesgeneral, för 
2017 års riksmöte. 

”Spännande möten och viktiga 
beslut för framtiden väntar er”.
 
Nu är det dags igen att träffas vid Lions 
riksmöte. Dagarna 19-20 maj 2017 ses vi 
i Upplands-Väsby för att uppleva många 
spännande och intressanta möten.

Riksmötesförhandlingarna innehåller 11 
motioner från klubbarna och 12 förslag 
från guvernörsrådet som delegaterna ska 
ta ställning till.

SEMINARIER
Två seminarier, se nedan, anordnas under 
fredagen den 19 maj klockan 13.15–
16.30, som kan ge deltagarna värdefull 
information om två olika men ändå 
viktiga frågor.

LIONS-QUEST 19 maj 13.15-14.45
Under detta seminarium kommer ni få 
reda på vad Lions-Quest är och även 
lyssna på ett antal gästföreläsare. Bland 
annat Hans Hoff, ordförande i 
centralförbundet för alkohol- och 
narkotikaupplysning , Margareta

Nyström, förbundsordförande i föräldra-
föreningen mot narkotika,  Eva Meyer 
Orsén, kvalitets- och utvecklingschef i 
förskoleteamet Helianthus och Marianne 
Jansson Fredriksson, Senior Trainer inom 
Lions Quest, tillsammans med några 
elever från en skola i Uppsala. 

MD 101 I FRAMTIDEN 19 maj 15.00-
16.30
Vid detta seminarium kommer ni att få 
träffa framtidsgruppen som har utrett 
frågan om hur MD 101 ska se ut i 
framtiden. Där kommer också MD:s 
arbetsutskott att finnas på plats. Ta 
chansen att diskutera och delge era 
synpunkter och lyssna på hur arbetet har 
lett fram till förslaget om att reducera 
antalet distrikt.

RIKSMÖTET
Kommer att gästas av besökare från 
Finland, Island, Danmark, Norge och 
Tyskland. Vi kommer även att ha ett antal 
intressanta utställare och duktiga artister 
som förgyller vår tillvaro i 100 årsjubileets 
tecken. 

Välkomna!

Mattias Öberg
guvernörsrådets
ordförande  
2016-2017



Förhandlingsordning för Lions Clubs International, MD-101, Sverige, riksmöte 2017

§1. Öppnande av riksmötet. 

§2. Fastställande av röstlängd.

§3. Val av ordförande och vice ordförande.

§4. Val av två sekreterare. 

§5. Val av två justeringspersoner, som tillsammans med ordförande justerar protokollet.

§6. Val av rösträknare. 

§7. Anmälan av övriga ärenden, punkt 20.

§8. Fastställande av förhandlingsordningen. 

§9. Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse och multipeldistriktets resultat- och balansräkning 
för verksamhetsår avslutat 30 juni föregående år.

§10. Revisorernas berättelse.

§11. Fastställande och ansvarsfrihet;
a) fastställande av resultat- och balansräkning, 
b) fastställande av disponering av resultatet, 
c) beslut om ansvarsfrihet.

§12. Guvernörsråds verksamhetsrapport fram till och med februari månad innevarande år.

§13. Val av;
a. guvernörsrådets ordförande,
b. guvernörsrådets vice ordförande,
c. controller,
d. auktoriserat revisionsbolag (upphandlat) samt förtroendevald revisor och ersättare,
e. kandidat till post inom internationella styrelsen,
f.  tre ledamöter till riksvalnämnden varav en ledamot väljs till ordförande,
g. kandidat till koordinator för medlemsutveckling (GMT) och koordinator för ledarutveckling (GLT),
h. ordförande/IRD för kommittén för hjälpverksamhet, ledamot/innevarande års IRD, ledamot/funktionsnedsättning 
samt ledamot,
i. ordförande/YED för kommittén för ungdomsverksamhet, ledamot/VYED samt ledamot/narkotika,
j. kontaktperson Orkester Norden,
k. stadgesekreterare, 
l. rådgivande placeringsgrupp, tre ledamöter,
m. ledamot NSR-AU,
n. kontaktperson diabetes,
o. val av ansvarig för LEO.

§14. Rapporter; 
a. kommittén för hjälpverksamhet, b) kommittén för ungdomsverksamhet, c) katastrofberedskapen, d) Lions Quest, 
årsredovisning mm, e) Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond, årsredovisning mm, f) GMT, g) GLT, h) 
övriga rapporter.

§15. Förslag från guvernörsrådet.

§16. Motioner från klubbarna.

§17. Fastställande och beslut om verksamhetsplan, budget och nationell medlemsavgift; 
a) fastställande av kommande års verksamhetsplan, b) beslut om kommande års budget, c) beslut om kommande 
års nationella medlemsavgift. 

§18. Val av kommande riksmötesarrangör. 

§19. Presentation av kommande års guvernörsråd. 

§20. Övriga ärenden.

§21. Avslutande av riksmötet.

§20. Övriga ärenden.
2



Årsbokslut för verksamhetsåret 2015-2016
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Guvernörsrådets redogörelse för perioden 2016-07-01 - 2017-02-28

För samhällsansvar och livskvalité
Årets slogan: “Vi gör det 
tillsammans”.

Verksamhetsmål 2016-2017
Klubbarna – vår kärnverksamhet
Rapporter om att klubbarna börjar förnya 
minst en insamlingsaktivitet samt se över 
verksamhet och inriktning i klubben 
(insamlingsaktiviteter, mötesprogram, 
mottagare av insatser, utveckling m.m.) 
för att attrahera våra prioriterade 
målgrupper, nuvarande och nya 
medlemmar har börjat visa att klubbarna 
börjar tänka på förändring och 
modernisering.  

Ekonomi
Lions ekonomi är idag i balans men redan 
nästa år ser vi att ekonomin blir betydligt 
försämrad. 
MD 101 har en arbetsgrupp som ska verka 
för alternativa finansieringsmöjligheter 
för vår administration. Hittills har inte 
detta medfört några pengar till MD.
Ett långsiktigt arbete gällande 
verksamhetsplan och budget genomförs 
tillsammans med vice guvernörsrådet för 
att få kontinuitet över flera verksamhetsår.

GMT - Medlemsutveckling – alla 
medlemmar är viktiga
Under många år har vi pratat om vikten av 
medlemsutveckling och att bryta trenden 
av en negativ medlemsutveckling. 
Klubbarna har ansvar för sin egen 
medlemsrekrytering. GMT har fått ett 
tydligt uppdrag att hjälpa klubbarna igång 
med rekryteringen och att ge klubbarna 
verktyg för att minska medlemstappet 
bl.a. genom att träffa representanter för 
alla klubbar i MD101. 
GMT har haft två sammandragningar där 
man bland annat har lärt sig, 
konflikthantering, presentationsövningar, 
låg och högstatusattityder, DISC-
beteendemönster, medlemssituationen i 
Sverige, gruppdiskussioner som 
redovisades i en ”presskonferens,  
rapport krav från USA och våra rutiner, 
hur man kan söka pengar från USA (GLT 
och GMT) samt information om 
utbildningar som finns inom Lions. Vidare 
i hur man övar sig i att ge och ta emot 
beröm.
                                       
Överlämningsprocessen för de som slutar 
sina uppdrag är implementerad.
Vi ser att vi behöver öka våra insatser ute 

bland klubbarna för att ge klubbarna 
verktyg för att utvecklas både med 
medlemstillväxt och klubbarnas inre liv.

GLT - Ledarutveckling
Det är av avgörande betydelse för Lions 
framtid och utveckling - att ledare på alla 
nivåer får bra och anpassad 
utbildning.  Hittills i år har det varit en 
utbildning för samtliga zonordföranden 
samt GLT-sammandrag och vice 
distriktsguvernörsrådsutbildning. Man 
har också tagit fram ett utbildningsförslag 
för att kvalitetssäkra GMT och GLT:s 
arbete ute i distrikten som innebär att de 
får utbildning i arbetsbeskrivning, rutiner/
tidsplan, årshjul, erfarenhetsutbyte – 
problem, goda exempel och samarbete/
nätverk.
 

Hjälpverksamheten och projekt
I år har vi skänkt 500 000 kronor till 
handikappidrotten. De delades ut i 
samband med en gala där Lions genom 
PDG Gunilla Persson fick informera om 
vår verksamhet. 
UNHCR begärde genom Myndigheten 
för Samhällsskydd och Beredskap att MD 
-101 skulle skicka alla våra lagrade tält 
till norra Irak på grund av den stora 
krigsoffensiv som drev ca 1 miljon 
människor på flykt från sina hem. Cirka 
570 tält har skickats till staden Mosul i 
norra Irak vilket innebar att vi tömde vårt 
lager. Vid GR 4 beslöt guvernörsrådet att 
beställa 300 tält för att läggas i lager hos 
MSB i Kristinehamn.

MD 101 har haft två nationella insamlingar 
hittills i år och den ena är samarbetet med 
Världens Barn och den andra är ”De 
glömda barnen 2”.

Världens Barn insamlingen genomfördes 
på ett bra sätt med en tv-gala där det 
sammanlagda insamlingsresultatet blev 
ca 77 miljoner kronor. Lions har nu rätt att 
söka 3 procent av dessa genom att ansöka 
om medel till våra projekt. MD 101 har 
idag flera projekt finansierade av Världens 
Barn pengar. Till exempel Mödravården i 
Morogoro Tanzania, Rent vatten i 
Tanzania, Ögonklinik i Burkina Faso mm. 

Insamlingen till förmån för de glömda 
barnen i Syrien och dess grannländer 
genomfördes från 10 oktober till den sista 
december och insamlingsresultatet 
kommer troligen inte vara klart förrän i 

slutet av fiskalåret. Under året har 13 
skolmoduler inköpts och utplacerats och 
tagits i drift och barnen går i skift för att 
så många barn som möjligt ska få gå i 
skolan. Det har även inhandlats ca 46 
bostadstält som stora familjer kan bo i. Ett 
antal matutdelningar, en del inkluderade 
filtar, har delats ut bland flyktingarna i de 
så kallade primitiva läger som omger 
Adana i Turkiet. Ett givande samarbete 
som har inneburit både intäkter och PR 
för Lions Sverige är samarbetet med 
sånggruppen Afrodite och showen Snövit. 

LEO - verksamheten 
Syftet med LEO-klubbar är att ge världens 
ungdomar en möjlighet att utvecklas inom 
LIONS och bidra - individuellt och 
kollektivt - som ansvarsfulla medlemmar 
i det lokala, nationella och internationella 
samhället.
Målet för verksamhetsåret var att behålla 
befintliga LEO-klubbar samt att starta 1 
ny LEO-klubb per distrikt. Där har vi inte 
lyckats ännu och har inte startat någon 
klubb.

Ungdomsverksamheten
Under året var det planerat att tre 
internationella ungdomsläger skulle 
hållas i MD 101. Resultatet blev att ett 
läger genomfördes i distrikt SM med 
inriktning på natur och kultur. Även ett 
läger genomfördes i distrikten N och P där 
ungdomarna åkte genom Norrland med 
buss och tåg som backpackers. I distrikt B 
skulle ett läger genomföras där man valde 
att ställa in på grund av dålig säkerhet och 
lokalbrist. Ett antal ungdomar skickades 
till ungdomsläger runt om i världen. 
Fortsatt arbete med drogbekämpning 
genom samarbetet med Tullverket kring 
narkotikasökhundar har genomförts.

Miljö
MD-101 har i uppmanats att följa vår 
resepolicy och öka vårt samåkande samt 
utnyttjande av allmänna kommunikations-
medel till de olika mötena och försöka 
minska vår påverkan på miljön. Här har 
GR ingen statistik om så har skett, men 
påminnelse har gått ut till samtliga 
tjänstemän i MD-101.

Marknadsföring/PR - 
“Facebookkommitté”
Redan vid guvernörsrådsmötet i Japan 
togs ett beslut att vi skulle inleda ett 
samarbete med kommunikationsbyrån 
Springtime i Stockholm. En genomlysning 
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Övriga rapporter från samma period

De glömda barnen

Vi älskar att hjälpa
Vi hjälper till där behovet är som störst. 
Vår organisation består av hängivna och 
engagerade människor som brinner för att 
hjälpa andra i utsatta situationer. 

Vi finns på plats
Tack vare vårt enorma nätverk på 1,4 
miljoner medlemmar som är organiserade 
i våra systerklubbar är vi stolta över att 
snabbt finnas på plats via vårt globala 
nätverk. Oavsett om vi hjälper till lokalt, 
nationell eller internationellt, når dina 
pengar alltid ända fram. Vi ger inte pengar 
till vem som helst utan de hålls alltid inom 
Lions, som sedan redovisar för oss vad 
pengarna har använts till.  

Vi gör det möjligt
Hos oss har du möjlighet att gå från idé 
till verklighet i projekt som hjälper 
människor i frågor som du brinner för. 
Det finns stora chanser att hjälpa till med 
just det du känner ett starkt engagemang 
för. Och tillsammans har vi har roligt när 
vi gör det. Världen behöver mer 
medkänsla. 

Efter dessa tre teser har bland annat 
”De glömda Barnen” drivits och att det är 
vårt ansvar att hjälpa barnen på plats.
Under våra två år har vi nu samlat in över 
7 miljoner kronor till ”De glömda barnen”

”Aleppo en plats på jorden som nästan 
ingen vill vara på” . 
En plats som beskriver människans 
ondska. Under 2015 kablades den ena 
efter den andra bilden ut. Den ena värre 
än den andra. Döda flyktingar i lastbilar, 
barn som flyter upp på stränderna. 
Mot bakgrund av ovanstående var det 
därför så lätt för mig och vår styrelse att 
på guvernörsråd nummer tre i Södertälje 
2015 ställa oss upp och säga –Så här kan 
vi inte ha det vi måste hjälpa till – och vi 
är överlyckliga att vi gjorde det och det vi 
gjorde under december – det är sådant 
som är avgörande för att komma igång. 
Insatsen som Sveriges Lions har gjort  för 
de syriska flyktingbarnen under 2015 
/20126 och 2016/2017 är storartat. 

Arbetet sker på plats i Turkiet och leds av 
familjen Njord som tillsammans med 
Turkiska Lions borgar för att pengarna 
kom fram och att arbetet leds effektivt. 
Efter vårt första besök i Adana i Turkiet 

var intrycken att det kanske inte är kläder 
som var det största behovet, det är: 
Utbildning, tält, mat och hygien. Samt att 
få tillbaka förtroendet hos barnen för 
mänskligheten. Varje barn vi kan rädda är 
en seger för mänskligheten. Under våren 
2016 föddes tanken på att utöka och 
förlänga Lions Sveriges arbete för 
flyktingbarnen på plats. Detta har sedan 
gradvis förstärkts och övriga länder följer 
med stort intresse Sveriges och Norges 
gemensamma satsningar för flyktingarna. 
Nu kommer även vi Lions i Norden 
samarbeta i ett NSR projekt i över fyra år 
för flyktingarna.

                                    
Nu står det skolmoduler på plats i Adana 
som ger barnen möjlighet till skolgång, 
för vi anser att utbildning är en nyckel för 
framtiden för dessa barn. Vidare finns tält 
och ordentliga duschar så att man kan 
hålla en någorlunda god hygien. 
Kontinuerligt sker utdelning av matpaket, 
filtar etc. 

På planeringsstadiet är nu att Svenska 
Lions planerar två moduler för sjukvård 
som skall ingå i NSR projektet. 

Svenska artister ställer upp för Lions och 
vårt humanistiska arbete för barnen. De 
kommer även i fortsättning stötta Lions 
under devisen:  ” Entertainment for Life”

Projektledare 
IPDG Åke Nyquist Lions Hallstahammar

Kommittén för hjälpverksamhet

Ordförande Gunilla Persson, LC Märsta-
Arlanda, Per Jansson, LC Uddevalla samt 
Vivianne Eriksson, LC Uppsala Disa, 
med kontaktansvar för  Radiohjälpen/
Världens Barn. 

Katastrofberedskapen
Katastrofberedskapens styrelse beslutade 
i februari 2017, efter ett upprop från Lions 
i Kenya, att bidra med 225 000 kronor till 
den fruktansvärda hungerkatastrofen som 
plågar bl.a i Kenya, Somalia, Sydsudan 
m.fl länder.Tyvärr finns det ingen 

av vår verksamhet gjordes och analysen 
fastslog att vi har stort behov av att 
bestämma oss för vilket område vi ska 
lyfta fram. En professionell PR-plan togs 
fram och arbetet i MD:s PR-kommittee 
började. I den ligger fokus på utåtriktade 
aktiviteter gentemot allmänheten.GR 
beslutade att vi inte ska gå ut med mer än 
ett budskap i taget så att vi kan få större 
genomslag i mediebruset. 
PR-kommitteen arbetade fram ett material 
som de nationella insamlingarna kan 
använda sig av. 
Under ZO utbildningen så utbildades ZO 
om våra kommande ”säljperioder” för 
våra nationella insamlingar så att de 
kunde vara MD:s säljare mot klubbarna.

Sveriges LIONS 100-års 
jubileumsinsamling. 
Jubileumsinsamlingens ändamål är att 
stödja barn och ungdomar i Sverige med 
mottot ”Lions förverkligar drömmar för 
barn och ungdomar med särskilda behov”. 
Jubileumsinsamlingen är i full gång och 
har till dags datum inbringat ca 1 400 000 
kronor. Man har beslutat om en särskild 
insamlingsdag 6 maj. 

Administration
Två stycke applikationer (APP) som man 
använder i telefonen för att starta hemsidor 
eller program har tagits fram av kontoret 
hittills. Den ena handlar om Sveriges 
Lions Hjälpfond och den andra en APP 
som hjälper guvernörer och tjänstemän att 
hitta rätt bland stadgar och regler. 
Kontoret och PR-kommittén har arbetat 
med att förstärka informationen till 
klubbarnas och distriktens PR-ansvariga 
genom att skicka löpande information om 
verksamheten och annonsförslag mm.

Kontoret i Stockholm
Vi har effektiviserat kontoret genom att 
modernisera vår telefonhantering och vi 
har genomfört viss fortbildning genom att 
redaktören har deltagit i arbetet med 
Springtime.

Genom kontinuitet vill vi fortsätta att 
utveckla och förbättra vår organisation. 
Vi vill stödja klubbarna och distrikten i 
deras arbete samt med ödmjukhet leda 
Sveriges Lions in i framtiden.

Guvernörsrådet 2016-2017
Mattias Öberg
guvernörsrådsordförande



fungerande Lionsklubb i Sudan, så vår 
hjälp får inrikta sig på Kenya och Somalia.

BQTL – Lions tältprojekt
Riksutställningar frågade MSB under 
hösten om de kunde få låna ett tält till en 
utställning i Gamla Linköping, till en 
utställning om mat tillsammans med 
flyktingar. Hjälpkommittén beslutade 
skänka ett tält.

Under sommaren 2016 tillfördes 300 nya 
tält till lagret i Kristinehamn. Tälten är av 
en ny modell som harmonierar med 
UNHCR:s. Det är av betydelse då 
markarbeten utförs av UNHCR.
Storlek: 20 kvadratmeter, med Lions och 
MSB: loggor och vår blå färg.

Under november kom en ansökan från 
FN/UNHCR om tält till den pågående 
flyktingkatastrofen i Mosul, vilken 
naturligtvis godkändes. MSB tömde hela 
lagret på 571 tält vilket medförde att ny 
beställning av tält gjorts.

Finansiering sker dels genom de 
inbetalningar som skett från klubbarna 
under verksamhetsåret, drygt en miljon 
kronor, samt genom tillskott från 
katastrofberedskapens konto.

Ansökan har sänts till LCIF om bidrag på 
USD 75 000. Om det beviljas kommer 
”lånet” från katastroffonden att återföras. 
Resterande summa kommer att ligga till 
grund för ny tältbeställning.
Hjälpkommittén vill framföra ett varmt 
tack till alla klubbar för de fantastiska 
insatser ni gör för tältprojektet.

Parasport
Till verksamhetsårets Paralympics i Rio, 
bidrog Lions Hjälpfond för funktions-
nedsatta med 500 000 konor. 
Med anledning därav inbjöds hjälpkom-
mittén till frukostkickoff med atleter och 
sponsorer. Efter tävlingarna hölls en 
uppföljning med middag dit även vi 
inbjöds. Vid bägge tillfällena fick vi 
tillfälle att informera om vår verksamhet. 
Parasportförbundet arrangerade i februari 
2017 den första Parasportgalan för att 
dela ut priser till aktiva. Även där 
informerades om Lions verksamhet. 
Då bragdlejon och livskvalitépriser ej 
kunnat delas ut under Riksmötet 2016 
fick vi möjligheter att göra det nu, vilket 
uppskattades.

Vi har även till Special Olympics 
vintertävlingar, som går i mars, bidragit 
med 150 000 kronor.

Bragdlejon och livskvalitépriser
Ansökningar har inkommit till Parasport-
förbundet och hjälpkommittén. Arbetet 
med juryarbetet sker under mars/april.

Världens Barn
Lions deltog i kampanjen Världens 2016 
för 9:e året i rad.  Kampanjen inbringade 
65,8 miljoner till och med 9 oktober. 

Projekt
Diabetesklinik med förebyggande insatser 
för barn och unga i Negombo, Sri Lanka. 
Projektet startade 2013 och har tom 2016 
beviljats  ca 5 miljoner kronor.  Projektet  
har rönt mycket stor uppmärksamhet i 
andra länder i Asien. Det  har också 
utvecklats ett samarbete mellan ledningen 
för projektet på Sri Lanka och 
diabetesforskare i Sverige.  
Projektledare är Mats Granath, LC 
Trollbäcken.

Mödra/barnsjukvård i Morogoro, 
Tanzania har sedan starten erhållit ca 17 
miljoner i projektmedel från Radiohjälpen. 
Projektet har pågått i flera år och har 
beviljats medel för att förbättra mödra/
barnsjukvården och därigenom rädda 
livet på både mammor och deras nyfödda 
barn. Det har byggts vårdinrättningar och 
personal, såsom barnmorskor och kirurger 
har utbildats.  Projektet har gett stora 
insatser i Morogoro regionen och 
avslutade delprojekt har enligt plan 
överlämnats till Tanzaniska staten.  En 
stor del av mödrarna är unga flickor/barn 
som föder barn.  Det är de unga mödrarna/
flickorna som är de mest drabbade av 
förlossningsskador. De lever under stort 
lidande. Utbildning av kirurger för att 
kunna operera fistula-patienter – mödrar 
är en stor och viktig insats i projektet. 
Projektledare är Sten Jansson, LC 
Fjugesta.

Rent Vatten, LRV 
startades 2008 av LC Åhus, LC Reng 
Höllviken och LC Hörby. Rent Vatten har 
erhållit ca 5 miljoner från Radiohjälpen. 
Genom att förse byar, skolor och sjukhus 
på Tanzanias landsbygd i regionen 
Morogoro med rent vatten vill LRV 
förebygga sjukdomar, minska 
barndödligheten, underlätta vården samt 
ge byborna livskvalitet och framtidshopp. 
Målet är att hjälpa 100 000 personer i 
området Morogoro att få tillgång till rent 
vatten. Projektet är en viktig del i mödra/
barnsjukvården. 

Projektledare är Mats Bucht, LC Reng 
Höllviken

Ögonklinik i Burkina Faso. 
Målet med projektet är att bygga en 
ögonklinik i anslutning till en 
sjukhusanläggning för att erbjuda 
invånarna ögonsjukvård av god kvalitet. 
Projektet har erhållit SEK 882 215. 
Projektledare är Stefan Kjellnäs, LC 
Tillberga.

Mexicoprojektet, skolbygge åt Maya-
indianer i Chiapas.
Projektet har avslutats. En ny skola är 
uppförd och har ersatt en befintlig dålig 
byggnad med el, vatten och avlopp. Ca 
300 barn undervisas i skolan. 
Rapportarbetet har pågått under året.  
Projektet beviljades av Radiohjälpen  
SEK 571 035. 
Projektledare har varit Tommy Widelius, 
LC Motala.

Övrigt
Hjälpkommittén har tagit emot fyra nya 
projektansökningar som ska beredas och 
tillställas guvernörsrådet.   

LCIF, Lions Clubs International 
Foundation 
2016-07-01 – 2017-02-28.

LCIF-verksamheten har bedrivits under 
ledning av koordinatorer för MD och 
respektive distrikt.
LCIF-koordinatorer:
MD 101 Jan-Åke Åkerlund
101-A Lars-Åke Lindman  
101-B Agneta Andersson
101-GD Hans-Erik Alfon  
101-N Kia Carlsson
101-P Jarkko Enqvist  
101-S Jan-Åke Åkerlund
101-SM Alexandra Castelo-Branco  
101-SV Bodil Söderqvist
101-U ”Peje” Josefsson  
101-VG Anders Blomqvist

Under verksamhetsåret, t o m den 28 
februari 2017, har Sveriges Lions donerat 
totalt cirka US$ 129 100 (cirka 1 162 000 
SEK) till LCIF. Motsvarande för samma 
tidpunkt under föregående verk-samhetsår 
var cirka US$ 406.000. Sålunda en 
väsentlig nedgång.

Flyktingkrisen. Donationerna till 
flyktingkrisen har i huvudsak kanaliserats 
via "De glömda barnen".

Mässlingsinitiativet har för LCIF hög 
prioritet med anledning av beslutet på 
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Internationella Convention i Hamburg 
2013. LCIF har utfäst sig att samla in US$ 
30 miljoner t o m under 100-årsjubileet 
2017, som sedan matchas av GAVI 
Alliance med lika mycket. Detta medför 
att 60 miljoner barn kan vaccineras. 

I skrivande stund saknas dock 7,5 miljoner 
US$, varför LCIF vädjar om största 
möjliga stöd året 2017 ut.

Melvin Jones Fellowship
Glöm inte att hedra era förtjänta Lions 
med MJF/PMJF. Eftersom alla donationer 
till huvudprogrammen är MJF/PMJF-
grundande så finns det en hel del att ta ut 
för klubbar och distrikt. MJF/PMJF är 
LCIF´s hedersbetygelse, varför mottagare 
alltid ser det som en inspiration till nya 
insatser för LCIF.

Bygg upp LCIF´s fonder före - så kan vi 
hjälpa fortare och effektivare!

Tack AU tack alla DG och tack alla 
klubbar i Sverige för att ni stödjer LCIF.

Jan-Åke Åkerlund
PID/LCIF MDC    
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Val

Nomineringar med förord av RVN, riksvalnämnden, för verksamhetsåret 2017-2018, MD-101 Sverige.

Kandidat     Klubb   Nominerad av distrikt

Guvernörsrådets ordförande 2017-2018. § 13 a
Mats Granath     LC Trollbäcken  A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG

Riksvalnämnden förordar:
Mats Granath     LC Trollbäcken

Guvernörsrådets vice ordförande 2017-2018, § 13 b
Nils-Erik Borgström    LC Munkedal  B, GD, N, S, SM, U, VG
Leif Eskelid     LC Falkenberg  SV
Anne-Cathrine Karlsson    LC Färingsö  A

Riksvalnämnden förordar:
Nils-Erik Borgström    LC Munkedal

Auktoriserad revisor 2017-2020, § 13 d
Ordinarie:
Aukt revisor Christina Wahlström  Revisorpoolen Matsson & co AB Upphandlad till 2020

Ersättare:
Aukt revisor Pia Edstedt    Revisorpoolen Matsson & co AB Upphandlad till 2020

Förtroendevald revisor, ordinarie 2017-2018, § 13 d
Ulf Wiberg     LC Västervik  A, GD, N, S, SM, SV, VG

Riksvalnämnden förordar:
Ulf Wiberg     LC Västervik

Förtroendevald revisor, ersättare 2017-2018, § 13 d
Roland Thorstensson    LC Kilsbergen  A, B, GD, N, S, SV, VG

Riksvalnämnden förordar:
Roland Thorstensson    LC Kilsbergen

Tre ledamöter i riksvalnämnden 2017-2018, § 13 f
Per-Erik Josefsson, mellan   LC Bålsta  A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG
(Två år i RVN), mellan
Mats Torstensson, norr    LC Luleå  A, B, GD, S, SM, SV, U, VG
(Ett år i RVN) norr
Kent Benediktsson    LC Reng Höllviken A, B, GD, N, S, SM, G, VG
Kenneth Persson    LC Sweden Be 
      the Change  SV

Riksvalnämndens ordförande 2016-2017, § 13 f
Per-Erik Josefsson    LC Bålsta
Riksvalnämnden förordar:
Per-Erik Josefsson    LC Bålsta
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Kandidat     Klubb   Nominerad av distrikt

Två ledamöter i riksvalnämnden 2017-2018, § 13 f
Riksvalnämnden förordar:
Omval Mats Torstensson   LC Luleå: ledamot
Nyval Kent Benediktsson   LC Reng Höllviken: ledamot

Kommittén för hjälpverksamhet, § 13 h
ordförande IRD
Per Jansson     LC Uddevalla, Vald år 3

Ledamot/ funktionsnedsättning
Vivianne Eriksson    LC Uppsala/Disa, Vald år 2

Ledamot
Per Blomstrand     LC Uddevalla  VG
Maria Fältmark     LC Överkalix  P
Annica Nordell     LC Östersund Brunkullan, N (Avsagt sig val)
Gunilla Persson     LC Märsta Arlanda U
Per-Åke Persson    LC Eda   B
Anette Sjöberg     LC Harplinge  SV

Riksvalnämnden förordar
Maria Fältmark     LC Överkalix

Kommittén för ungdomsverksamhet, ordförande/YED, § 13 i
Marie Johansson    LC Gävle  A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG

Ledamot/VYED, § 13 i
Martina Nordlund Isaksson   LC Bålsta  A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG

Ledamot/narkotika, § 13 i
Felle Fernholm     LC Vadstena  A, B, GD, N, S, SM, SV, U,V G

Riksvalnämnden förordar:
Marie Johansson  Omval YED
Martina Nordlund Isaksson Omval VYED
Felle Fernholm   Omval Ledamot/narkotika

Kontaktperson Orkester Norden, § 13 j
Finn Bangsgaard    LC Svansjö  A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG

Riksvalnämnden förordar:
Finn Bangsgaard    LC Svansjö, Omval

Stadgesekreterare, §13 k
Bengt Almqvist     LC Vänersborg   B, N, S, SM, SV, U, VG
Urban Möller     LC Spånga  A, GD

Riksvalnämnden förordar:
Bengt Almqvist     LC Vänersborg, Omval

Rådgivande placeringsgrupp
ordförande:
Ingvar Långström    LC Långsele  A, B, GD, N, S, SV, U, VG

Ledamot:
Gunnar Lindberg    LC Sigtuna  A, B, GD, N, S, SV, U, VG
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Kandidat     Klubb   Nominerad av distrikt

Ledamot:
Bo Eriksson     LC Knivsta  A, B, GD, N, S, SV, U, VG

Riksvalnämnden förordar:
Omval samtliga

NSR AU ledamot § 13 m
Jan Lofjärd     LC Varberg  Vald till 2019-06-30

Kontaktperson diabetes, § 13 n
Birgitta Hydén     LC Uppsala/Disa GD, U
Per Krantz     LC Linköping Valla A, B, N, S, SM, VG
Britt-Marie Weidby    LC Jönköping SV

Riksvalnämnden förordar:
Per Krantz     LC Linköping Valla

Riksvalnämnden inom Lions Clubs International, MD 101

Staffan Wyke
LC Älmhult – ordförande

Per-Erik Josefsson
LC Bålsta – ledamot

Mats Torstensson
LC Luleå – ledamot
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Presentation av kandidat till posten som  
guvernörsrådets ordförande 2017-2018:

                                                                      
Namn: Mats Granath, 59 år. 

Bor: Älta i Nacka, utanför Stockholm.  

Civilstånd, familj: Gift med Ylva sedan 
1988 och har barnen Louise 27 år (medlem 
i Lions) och Philip 25 år (medlem i Lions). 

Medlem i: LC Trollbäcken, distrikt 
101-A, medlem i Lions sedan 1995. 

Utbildning, kortfattat: Beteendevetare 

Yrke: Verksamhetschef 

Karriär: 
Projektledare för EU finansierade projekt 
under 90 talet, näringslivsansvarig, 
personalkonsult i Stockholms stad, 
verksamhetschef inom arbetsmarknads-
sektorn och sedan 2008 chef för 
kulturverksamhet med musikskola i 
Nacka. Mångårig erfarenhet av ledarskap 
och verksamhetsutveckling med personal- 
och budgetansvar. Är förtroendevald i 
kommunfullmäktige i Nacka kommun, 
ordförande för kommitté i Nacka kommun 
samt ordförande i två organisationer.
 
Intressen: 
Jakt och natur samt gården Rosendahl i 
Gottröra i Uppland, familjen och givetvis 
Lions.
 
Uppdrag o befattningar inom Lions: 
President,zonordförande, 
regionordförande, 2: vDG, vDG och 
distriktsguvernör 2011-2012 i 101-A. 
Projektledare för Lions projekt i 
Negombo Sri Lanka som får stöd av 
Världens Barn. Vice YED, YED samt 
MD- koordinator Lions 
Jubileumskommitté 2015- 2016 samt 
VGRO 2016-2017.  
Var med vid bildandet av LC Stockholms 
Students 2013.  Är utbildad instruktör 
vid Lions Clubs International FDI 
ledare- och instruktörs utbildning i 
Köpenhamn 2012.
Deltagit vid;
RM:12 st. 
NSR: 4 st. 
Europa Forum: 6 st. 
Convention: 1 st.

Målsättning med uppdraget som 
GRO:
”Tillsammans för livskvalitet och 
samhällsansvar genom ett visionärt och 
coachande ledarskap”.

Bidra till att Sveriges Lions blir mer 
utåtriktat och fokuserar på Lions fyra 
grundpelare; Ungdom, Miljö, Syn och 
Hunger/Katastrof.
 
Lyfta Lions insatser i samhället för 
allmänheten genom bla beslutade 
nationella insamlingar med hjälp av 
media och pressreleaser.
 
Stödja distriktsguvernörerna/ distrikten i 
att arbeta med det inre klubbarbetet med 
att behålla medlemmar och samtidigt 
engagera nya medlemmar i klubbarbetet 
samt att påta sig ledaruppdrag genom 
fortsatta utbildningssatsningar.
 
Förbättra tillvaratagandet av MD 
hedersrådets erfarenheter och roll i GR. 

Få tillfälle att berätta om vad Lions är och 
gör i olika media sammanhang.  

Stödja bildandet av nya klubbar och 
medlemsvärvningar i distrikten. 

Stimulera till fler Lions Quest utbildningar. 

Satsningar på miljöfrågorna inom Lions 
och göra det känt för allmänheten. 

Ekonomi i balans och minska de 
administrativa kostnaderna för bl.a. GR- 
möten samt prioritera verksamheterna/ 
kommittéernas arbete inom MD i syfte att 
göra skillnad för människor i samhället.

Mats Granath 
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Presentation av kandidater till posten som  
guvernörsrådets vice ordförande 2017-2018:

Nils Erik Borgström

Namn: Nils-Erik Borgström 
Bor: Flatön, Orust 
Civilstånd, familj: Fyra döttrar och åtta 
barnbarn
Medlem i: LC Munkedal sedan 1975 

Utbildning:  
Ingenjörsexamen, Göteborgs Tekniska 
Gymnasium 1968 
Ekonomi, bokföring/redovisning,   
Ledarutbildning inom försvarsmakten/
driftvärnet. 
 
Yrke: 
Mätningsingenjör, arbetsledare, inköpare, 
platschef inom byggbranschen. 
Systemförvaltare med ansvar för 
IT-system 
Numera pensionär och 
konsultverksamhet inom IT 

Karriär:
Anställdes 1970 som mätningsingenjör 
och arbetsledare på företaget som idag är 
NCC AB.
Har sedan dess varit inom samma företag 
med olika uppdrag, arbetsledare, 
platschef, kalkylarbete, inköpare.
Från 2001 till pension 2015 som 
Systemförvaltare med ansvar för IT-
system inom företaget. 
Driftvärnschef och driftvärnsledare inom 
BRB.

Intressen:
Utöver engagemang med familjen är mina 
intressen hav och natur, båtlivet på 
sommaren, fotografering samt ideella 
föreningsuppdrag på hemorten.
 
Uppdrag o befattningar inom Lions: 
President, zonordförande, ordf distriktets 
ledarutveckling 2003-2005, 
distriktsguvernör 2006-2007, ordf 
distriktets ungdomsutbyte 2007-2010 
,vice ordf multipeldistriktets 
ungdomsutbyte 2010-2012 ordf 2012-
2014, ordf distriktets 
nomineringskommitté 2014-2017 
Deltagit i:
10 Riksmöten   
3 NSR 
4 Europaforum 
1 Convention

Vad vill jag åstadkomma/göra som 
VGRO:
Jag vill verka för ett fortsatt arbeta med 
att stärka varumärket Lions Sverige, vi 
måste bli än mer kända hos allmänheten 

och vara en självklar aktör bland landets 
hjälporganisationer. Lions Sverige måste 
utvecklas med den tid vi lever i och ha en 
profil som passar dagens samhälle. 

Jag vill verka för kontinuitet inom 
organisationen.
 
Har en förhoppning att ytterligare stärka 
våra insatser för LEO, ungdomsutbyte 
och internationella ungdomsläger.
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Anne-Cathrine 
Karlsson

Namn: Anne-Cathrine Karlsson
Bor: Årdala Sannerby Björknäs, Flen
Civilstånd, familj: Gift med Ellert 
Karlsson, två vuxna barn och 4 barnbarn.

Medlem i: LC Färingsö, sedan 1995.

Utbildning: 
Studentexamen, inredningsarkitekt, 
ekonomiutbildning samt datautbildning.

Yrke: 
Tidigare flygvärdinna nu pensionär vid 
en ålder av 69 år.

Karriär: 
Flygvärdinna på Linjeflyg och SAS under 
35 år, eget företag (tillsammans med min 
man) under 20 år då jag hade flera 
inredningsuppdrag bl a för Bååtska 
palatset i Stockholm. 
RLLI kurs och FDI kurs.

Intressen: 
Spelar golf hellre än bra och gillar mina 
tre katter. Ett annat intresse är inredning 
samt att sy och påta i min trädgård.
Lionintressen: Ungdomsutbytet samt 
lionutbildningen. 

Uppdrag o befattningar inom Lions:  
2 år som klubbsekreterare, 2år som 
klubbpresident, 2år som ZO, 1 år som 
RO, Ungdomsordförande(YEC) i 
distriktet under 7 år, 2 år som MD 101 
BYED, biträdande ungdomsordförande 
och 2 år som MD101 YED ungdoms-
ordförande. Medlem i distriktsrådet 
sedan 1999 med något avbrott.
1 år som 2VDG, 1 år VDG och samtidigt 
DS, 1 år DG och för närvarande 
distriktssekreterare(DS).

Deltagit i:  
RM 39 st 
NSR 11 st 
Europaforum 14 st 
Convention 11 st

Vad vill jag åstadkomma/göra som  
VGRO:
Bidraga till ökad lionskunskap 
(utbildning) hos klubbarna.

Arbeta för att vi blir fler medlemmar och i 
och med detta öka antalet kvinnor inom 
Lions.

Arbeta för att vi ska ha få men tydliga 
aktiviteter.
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Leif Eskelid

Namn: Leif Eskelid

Bor: Falkenberg

Civilstånd, familj: Gift med Christina. 3 
barn - Katarina, Agneta och Helen – samt 
6 barnbarn i åldrarna 13-18 år. 

Medlem i: LC Falkenberg sedan 2003.

Utbildning:  Kortfattat, realexamen 
-Polisskola.

Yrke: Polis och utredare

Karriär: 
Kortfattat: Polis 1968-92, utredare på 
försäkringsbolag 1992-98,1998-2008 
diverseuppdrag blandat med 
deltidspension p.g.a. sjukdom. 2008 
pensionär. Utöver detta f.d. aktiv som 
lokalpolitiker i KS, KF under drygt 30 år 
fram till 2010.

Intressen: 
Kortfattat: Lions, samhällsfrågor, 
föreningsliv (ordf. DHR, Halland), 
bridge (Ordf. Hallands Bridgeförbund 
2009-16), villan som fordrar sin skötsel.

Uppdrag o befattningar inom Lions: 
2004/07 2:e vice LP, vLP o LP – 2007/08 
MO -2010/13
vZO, ZO, ZO o Lägerchef. -  2014-17 
2:e vDG, vDG o DG.
Deltagit i (antal) RM 4
NSR 1
Europaforum  0
Convention 2

Vad vill jag åstadkomma/göra som  
VGRO:
Fortsätta att verkställa bl.a. en ny 
distriktsindelning (om RM så beslutar) 
samt de beslut som fattats av nuvarande 
GR. 

Fortsätta utveckla Lions till en modern 
och anpassad hjälporganisation. 

Arbeta hårt för ökad vi-känsla, solidaritet 
och utveckling av ledare som ser Lions 
möjligheter som en global, regional och 
lokal aktör.

Viktigt att samordna de olika rollerna 
som t.e.x. GMT - GLT – PR. 

Teambildning med 3 årsmandat som på 
ett effektivt sätt genomför Lions uppdrag 
och projekt.
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Förslag från guvernörsrådet

Förslag 1
Medel till ”Pengapåsen”

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att riksmötet 
beslutar att rekommendera klubbarna att 
betalain 50 kronor (50 kr) per medlem 
under verksamhetsåret 2017 -2018. 

Förslag 2
Medel till Katastrofberedskapen

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att riksmötet 
beslutar att rekommendera klubbarna att 
till MD 101s Katastrofberedskap betala in 
100 kronor (100 kr) per medlem under 
verksamhetsåret 2017-2018.

Förslag 3
Medel till NSR-projekt

Varje år beslutas om ett gemensamt 
samarbetsprojekt. För verksamhetsåren 
2017-2020 är projektet delat mellan 
Norge och Sverige, projekten kan påbörjas 
i båda länderna samtidigt.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att riksmötet 
beslutar att rekommendera klubbarna att 
till MD 101 för NSR samarbetsprojekt 
betala in 50 kronor (50 kr) per medlem 
under verksamhetsåret 2017-2018.

Förslag 4
Medel till fonden för funktions-
nedsatta

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att riksmötet 
beslutar:
A. Fonden för funktionsnedsatta skall 
fortsätta utdelningen av Bragdlejon och 
Livskvalitetspriserna och ha möjlighet att 
komplettera med andra områden efter 
beslut av guvernörsrådet.

B. Fonden för funktionsnedsatta skall 
fortsätta att ekonomiskt stödja tävlingar 
för ungdomar med funktionsnedsättning. 

C. Fonden för funktionsnedsatta skall 
bereda olika förslag till projekt eller stöd 
och därefter presentera förslagen för 
guvernörsrådet som beslutar i ärendet.

D. Rekommendera bidrag till fonden för 
funktionsnedsatta med minst 50 kronor 
(50 kr) per medlem under verksamhetsåret 
2017-2018 varav 10 kronor (10 kr) skall 
användas som aktivt stöd till Sveriges 
Paralympiska Kommitté och dess 
satsningar på deltagande i Paralympics.

Förslag 5
Lions Quest – Tillsammans

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att riksmötet 
beslutar att rekommendera klubbarna 
betala in 40 kronor (40 kr) per medlem 
till MD 101 för Lions Quest 
kursverksamhet under verksamhetsåret 
2017-2018.

Förslag 6
Tältprojektet ”Bring Quality to Life”

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att riksmötet 
beslutar att rekommendera att klubbarna 
betalar in 40 kronor per medlem (900 kr/
klubb) till Tältprojektet “Bring Quality to 
Life” under verksamhetsåret 2017-2018. 

Förslag 7
Distriktsindelning

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår:
att riksmötet beslutar att Lions Clubs 
International MD 101 Sverige reducerar 
antalet distrikt från 10 till 6 senast den  
1 juli 2019.  

att guvernörsrådet får i uppdrag att bilda 
en arbetsgrupp som tillsätts för att planera 
och genomföra den nya distrikts-
indelningen.

Förslag 8 
Ändring av stadgar för Multipeldistrikt 
101 Sverige
(förslag till ändringar i texten som följer 
anges i kursiv och fet text. Det som står 
inom parentes föreslås tas bort)

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår att ändringar görs 
i Stadgarna för MD 101 Sverige, 
Revision §23 

Revision
 
§ 23 Riksmötet ska årligen utse två 
revisorer. En revisor ska vara auktoriserad 
revisor eller ett (auktoriserat revisions-
bolag) av revisorsnämnden godkänt 
revisionsbolag och den andre ska vara 
förtroendevald. ( För den förtroendevalde 
revisorn ska även en ersättare väljas) 
Ersättare ska väljas för såväl den 
auktoriserade revisorn eller godkända 
revisionsbolaget som den förtroendevalda 
revisorn.

Övrig text i paragrafen lämnas oförändrad.

Förslag 9
Riksmöten

Guvernörsrådet tillsatte hösten 2016 en 
arbetsgrupp med uppdrag att undersöka 
möjligheten att MD utser riksmötesort. 
Kostnaderna för såväl arrangemanget 
som för deltagandet har ökat under de 
senaste åren och samtidigt har antalet 
delegater/deltagare minskat. 

Arbetsgruppen ser ekonomiska fördelar 
för såväl MD som distrikt och enskilda 
deltagare med att MD tillsammans med 
lokala klubbar arrangerar kommande 
riksmöten från 2019.

Förslag till beslut
Guvernörsrådet föreslår: 
att riksmötet beslutar att guvernörsrådet 
skall utse kommande riksmötesarrangör.
 
att punkten 18 i förhandlingsordningen 
vid riksmöte utgår.

Förslag 10
NSR projekt 2017-2020

Vid NSR 2017 i Reykjavik beslutades att 
Norge och Sverige delar på det 
gemensamma NSR projektet. Norge 
erhåller medel till sitt projekt i Libanon 
2017 och 2019. Sverige erhåller medel för 
sitt projekt i Turkiet 2018 och 2020. Det 
Svenska projektet i Adana behöver startas 
upp under 2017 och medel från MD 101 
behöver tillskjutas. 2018 års medel från 
NSR är 90 000 Euro och 2020 års medel 
är 90 000 Euro.
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Förslag till beslut.
Guvernörsrådet föreslår riksmötet 
besluta: 
att för genomförandet av det Svenska 
NSR-projektet får medel tas ur pengapåsen 
för att återföras när medel från NSR 
erhålls. 

Förslag nr 11
Förhandlingsordning vid riksmöte

Stadgesekreterarposten inrättades som ett 
tjänstemannauppdrag att vara en service 
framförallt till guvernörsrådet gällande 
stadgar. Med tiden kom posten att väljas 
på riksmötet.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet 
besluta:
att guvernörsrådet får i uppdrag att utse 
stadgesekreterare,

att paragraf 13:k utgår ur förhandlings-
ordningen.

Förslag nr 12
Sveriges Lions pris för miljö och 
hållbar utveckling

1. Bakgrund
Lions Club Trollhättan har till riksmötet 
2014 lämnat in en motion med ett förslag 
om inrättandet av ett miljöpris inom 
lionrörelsen i Sverige. Motionen antogs 
av riksmötet. Bl a säger man i motionen: 
”Att lyfta fram Lions miljöarbete skulle 
kunna vara ett sätt att skapa ett större 
intresse för vår verksamhet och därmed 
också göra det lättare att hitta fler som vi 
vill stötta våra aktiviteter som 
bidragsgivare eller t.o.m. som medlemmar. 
Miljön är ju också ett ämne som attraherar 
media!”

Förslaget behandlades av riksmötet 2016 
som, efter förslag från Jan Eksvärd, LC 
Knivsta, beslöt att återremittera ärendet 
till guvernörsrådets för att se över 
målgruppen för prisutdelning i avsikt att 
öka uppmärksamheten för priset.

Under de senaste decennierna har 
miljöarbetet i samhället breddats till att 
utöver miljö och ekologiska faktorer, 
även omfatta sociala och ekonomiska 
faktorer. Det samlande begreppet är 
hållbar utveckling. Lions fokuserar främst 
idag på sociala och ekonomiska faktorer. 
Alla tre faktorerna är lika viktiga för en 
hållbar utveckling. Priset syftar till att 

bredda Lions engagemang med ekologiska 
faktorer och även stödja livsstilsändringar 
som minskar miljöpåverkan.

Mänskligheten står i dag inför stora 
utmaningar inom miljö- och klimat-
området. Vid FN-konferensen i Paris 
2015 träffade världens länder ett bindande 
avtal om en gemensam plan för att minska 
klimatutsläppen. Avtalet slår fast att den 
globala temperaturökningen ska hållas 
väl under 2 grader och att man ska sträva 
efter att begränsa den till 1,5 grader. 

I nästan alla länder sker ett överutnyttjande 
av naturtillgångar och nedsmutsning av 
mark, vattendrag och hav. Och, som 
motionen säger: ”Att värna om miljön är 
att värna om våra barns och ungdomars, 
och deras ättlingars, framtid”.

Hösten 2015 beslutade FN att ersätta 
milleniemålen med 17 mål för hållbar 
utveckling, dvs. väga samman ekologiska, 
sociala och ekonomiska faktorer. Målen 
syftar både om att stödja de som har det 
svårt och att stödja de ändringar i livsstil 
vi behöver göra själva. Några av målen 
är: Ingen fattigdom, ingen hunger, god 
hälsa och välbefinnande, god utbildning 
för alla, rent vatten och sanitet för alla, 
hållbara städer, hållbar konsumtion, 
bekämpa klimatförändringarna samt 
främja fredliga och inkluderande 
samhällen. 

Utöver att hjälpa andra behövs 
förändringar av vår egen livsstil. Man 
pratar ibland om att skapa en mer cirkulär 
och biobaserad ekonomi, t.ex. att komma 
ifrån slit och släng och mera att laga och 
dela med mera.

Lions verksamhetsplan är tydlig: ”För 
samhällsansvar och livskvalitet. Lions 
ska vara en miljömedveten 
hjälporganisation. Vårt uppdrag är att 
göra skillnad när samhällets resurser inte 
räcker till.”

Genom instiftandet av ett Lions pris för 
miljö och hållbar utveckling kan 
lionrörelsen mer aktivt stödja 
miljöengagemang i samhället och 
inspirera andra aktörer, privatpersoner 
såväl som organisationer på samma sätt 
som vi stödjer dem som har det svårt, 
lokalt, nationellt och internationellt.

Vidare kan, som påpekas i motionen, 
tillkomsten av ett Lions miljöpris inspirera 
lionklubbarna runt om i landet att initiera 
projekt inom områdena miljö-, klimat och 
hållbar utveckling. Slutligen, menar 

motionärerna, borde utdelningen av Lions 
pris för miljö och hållbar utveckling öka 
kunskapen om Lions och hela vår 
verksamhet hos allmänheten.

2. Kriterier för Lions pris för miljö och 
hållbar utveckling
Priset ska tilldelas en organisation eller 
enskilda personer som underlättar eller 
genomför åtgärder som förbättrar miljön, 
klimatet eller underlättar ändrat beteende, 
ändrad livsstil utan att människors 
välbefinnande försämras, lokalt, nationellt 
eller globalt.

Nomineringarna skall ske senast den 31 
januari året efter den aktuella aktiviteten 
(eller motsvarande) ägt rum.

Marknadsföringen görs internt och externt 
på hemsidor och sociala media, i tidningen 
Lion och andra media och i samband med 
riksmötestrycket. Alla ZO och DG 
uppmanas också att marknadsföra Lions 
pris för miljö och hållbar utveckling i 
samband med klubbesök, samt vid zon- 
och distriktsmöten.

Klubbarna ska se över sina 
handlingsplaner. Vad mer kan göras i 
klubben och inom klubbens verksamhet 
för att stödja en hållbar utveckling?

3. Utdelning
Nomineringsförslagen behandlas i en 
priskommitté som består av minst tre och 
högst fem personer, i vilken ingår 
representanter från Lions 

Beslut om utdelning fattas av 
guvernörsrådet på förslag av 
priskommittén. Medlemmarna i gruppen 
beslutas av guvernörsrådet för två år i 
taget.

Utdelningen sker i samband riksmötet. I 
samband med utdelningen offentliggörs 
pristagaren med ett pressmeddelande.

Priset utgörs av upp till 100 000:- och 
diplom. Priset kan delas mellan flera 
pristagare.

Björn Andersson, IPDG 101-A
Ulf Carlsson, IPDG 101-VG 
Jan Eksvärd, LC Knivsta

Claes I Helgesson, LC Gothenburg/
Gathenhielm 
Rolf Hallberg, LC Trollbäcken
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Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
besluta enligt förslaget samt att 
rekommendera klubbarna att betala in 10 
kronor per medlem till Sveriges Lions 
pris för miljö och hållbar utveckling. 
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Motioner

Motion 2
MD 101:s distriktsindelning
Från: LC Gälve Norra, LC Hofors,  
LC Sandviken

Angående: 
Den viktigaste komponenten i hela 
lionrörelsen är klubbarna. Den här 
motionen syftar till att stärka klubbarna, 
göra besparingar av de administrativa 
kostnaderna och stärka demokratin i 
Lions.

Bakgrund:
Det är ett viktigt mål for den svenska 
lionsorganisationen att hålla medlems-
avgifterna på en rimlig nivå så att 
medlemskapet upplevs ge värde för 
pengarna. Ett annat viktigt mål är att 
medlemmarna fullt ut skall kunna delta 
inom lionrörelsens alla nivåer.

For att vara ett fullvärdigt distrikt (LCI: s 
arbetsordning art. VIII) skall ett distrikt 
ha minst 35 klubbar och 1250 medlemmar. 
Det är en viktig förutsättning for att kunna 
upprätthålla en god distriktsadministration 
med rimliga medlemsavgifter. Om kravet 
inte uppfylls förlorar distriktet rätten att 
nominera kandidater till internationella 
styrelsen. Idag är det endast tre av 10 
distrikt som uppfyller detta krav.
I Storbritannien, Australien, Nya Zeeland, 
Norge och Danmark har beslutats och 

Motion 1
Medlemsavgiften till Lions Club 
International
Från: LC På Limhamn Malmö
 
I vår klubb, Lions Club På Limhamn, har 
vi tagit upp frågan om medlemsavgiften, 
eftersom vi tycker att den är ett hinder i 
var medlemsrekrytering. Vi betalar per år 
420 kr till distriktet, 306 kr till USA och 
274 kr till vår egen klubb, tillsammans 
1 000 kronor.

Nu försöker vår klubb på olika sätt att dra 
ner på avgiften till den egna klubben. I 
många andra föreningar är årsavgiften 
100-300 kr vilket är fullt rimligt. Det finns 
många som vill vara med i Lions men 
p.g.a. sin ekonomi kan de inte betala den 
höga medlemsavgiften. Detta gäller t ex 
ensamstående kvinnor med låg pension. 
En av vara medlemmar tvingas gå ur vid 
årsskiftet då hennes pension sänks med 
6.000 kr/månad efter skatt och nettot blir 
ca 11.400 kr/månad att leva på. Vi tror att 
det går att sänka medlemsavgiften både 
den del som går till distriktet och den del 
som går till USA. Man kan också prova 
frågan om att ha olika avgiftsintervaller 
beroende på inkomst.

Lions Club på Limhamn tog ett beslut på 
månadsmötet den 14-04-2016 att skicka 
in följande motion och vi hoppas att 
riksmötet tar frågan på allvar. Vi är 
övertygade om att vi skulle kunna värva 
fler till Lions om vi har en lägre 
medlemsavgift. 

Yrkande:
- Att Lions utreder sänkning av 
medlemsavgiften per år,
- att Lions utreder att betala 
medlemsavgiften i avgiftsintervaller efter 
inkomst.

Lions Club På Limhamn Malmö
President Kaj Rasmusson
 
Distriktet: Avstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet:
Lions organisation förutsätter att ledare 
kan tillsättas på alla poster i alla nivåer. 
Samtliga ledare arbetar ideellt och får 
ersättning för resor och logi enligt 
Skatteverkets beskattningsfria norm. 
Uppdragen innebär oftast en merkostnad 
för individen. Utan denna ersättning 

skulle tillsättningen av ledare försvåras 
betydligt. Lions medlemsavgifter används 
till att våra ledare ska erhålla ersättning 
för resor och logi samt till kostnader för 
Lions-kontoret för MD Sverige i 
Stockholm samt för LCI kontoret i Oak 
Brook, USA.

Riksmötet kan inte lägga sig i avgifterna 
till distrikt och LCI. Våra avgifter ligger 
på lägsta möjliga nivå för att Lions 
organisation ska fungera. En 
inkomstbaserad avgift skulle innebära 
alltför omfattande administration och 
därmed ökade kostnader.  

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
avslå motionen. 

genomförts reduceringar av antalet 
distrikt på senare tid. I Norge beslutades 
år 2014 att reducera antalet distrikt från 
10 till 7. De huvudsakliga argumenten 
som anfördes for förändringen var;
- att fulltaliga distrikt ger en större styrka, 
liksom zonerna 
- att distrikten får bättre ekonomi
- att kostnaderna kan hållas nere.

Det ar fullt möjligt att reducera antalet 
distrikt inom MD 101 där den föreslagna 
regionindelningen kan vara en förebild.  
Det viktigaste är dock att distrikten blir 
tillräckligt stora i ett långsiktigt perspektiv.

Enligt gällande europeiska rotations-
ordning står Sverige på tur att nominera 
en kandidat till den internationella 
styrelsen år 2019 för att verka inom 
perioden 2020 - 2022. Med nuvarande 
distriktsindelning kan alltså endast 3 av 
10 distrikt nominera, vilket inte  
är tillfredsställande ur ett demokratiskt 
perspektiv.
Vårt förslag är att vid riksmötet 2017 ge 
framtidskommittén i uppdrag att fortsätta 
sitt arbete med ny distriktsindelning så att 
samtliga distrikt vid nästa tillfälle 2019 
har möjlighet att nominera kandidat till 
den internationella styrelsen.
Undertecknade har tagit del av Norges 
(MD 104) sätt arbeta fram beslutsunderlag 
till förnyad distriktsindelning, som kan 
rekommenderas.
 
Yrkande:
Att ge framtidskommittén i uppdrag att 
redovisa beslutsunderlag för att reducera 
antalet distrikt, med angränsande frågor, 
så att beslut kan fattas på riksmötet 2018 
om ny distriktsindelning. Det innebär att 
alla distrikt kan senast år 2019 nominera 
kandidat till den internationella styrelsen.

Gunnar Sundstrand
LC Gävle Norra
Peter Asp
LC Hofors 
Sten Westring
LC Sandviken

Distriktet tillstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet: 
Guvernörsrådet håller med motionären i 
resonemanget kring behovet av ny 
distriktsindelning.
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Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
bifalla motionen med den ändringen att 
guvernörsrådet får i uppdrag att tillsätta 
en arbetsgrupp för genomförandet av 
distriktsindelningen.

Motion 3
Tandvårdsprojekt i Tanzania 
Från: LC Hedemora 

Motivering/bakgrund:
Lions Club Hedemora driver ett 
tandvårdsprojekt i Tweyambe, Tanzania. 
Två mil norr om Bukoba ligger byarna 
Hitt. I byn Tweyambe har byggts en 
systerskola till gymnasiet i Hedemora 
med hjälp av Sida och stödet från 
Hedemora i form av skolavgifter för 
mindre bemedlade elever fortsätter. 
Skolan, som har högstadium och 
gymnasium har nu cirka 400 elever. Flera 
besök sker årligen åt båda hållen. Ett 
framgångsrikt skogs-planteringsprojekt 
där och ett sågverk från Säter belönades 
vid Lions Riksmöte i Gävle med 75 000 
kr.

Tandvärk är i Tanzania en vanlig orsak till 
frånvaro från skolan. Tanduttagning är 
den enda behandling som erbjuds när det 
gått så långt. Lagning av tänder är mycket 
ovanligt  i denna del av Tanzania.  
Kunskapen om förebyggande   åtgärder är 
minimal. Med successivt ökande 
levnadsstandard ökar konsumtionen av 
sötsaker och läskedrycker och därmed 
kariesfrekvensen enligt mönster från 
andra utvecklingsländer. Många barn och 
ungdomar går därför i ökande omfattning 
ut i livet med trasiga täner, tandluckor och 
nedsatt tuggförmåga.
Tandlossningssjukdomen startar också 
tidigt då det inte finns tillgång till effektiv 
munhygienträning och tandstens-
borttagning. Detta leder till omfattande 
tandförluster redan i 30-40-årsåldern.

Tandläkare och tandhygienister har under 
en 50-årsperiod förändrat tandhälsan i 
Sverige radikalt.

Andelen tandlösa av hela befolkningen 
(spädbarn ej medräknade) var 1965 23 %
2005 mindre an 3 %.

Andelen kariesfria 19-åringar var
1960 0,1 % (enbart värnpliktiga ingick i 
den undersökningen) 
2000 17,4 %
2005 25,3 %

2013 34,0 %

Dessa enorma hälsovinster ar ett resultat 
av successivt erhållna erfarenheter av 
förebyggande tandvård. Det borde vara en 
skyldighet att föra vidare kunskaperna till 
fattiga länder där utvecklingen när det 
gäller tandhälsan pekar åt motsatt håll!

En tandklinik med två behandlingsstolar 
har inretts på dispensären vid skolan med 
stöd av Lions Club Hedemora. En svensk 
tandläkare har arbetat där två månader 
under 2015. Medel har sökts från Världens 
Barn utan framgång.

Syftet med projektet är att bland barn och 
ungdomar;
- föreläsa for lärare, föräldragrupper och i 
skolorna i området
- förebygga karies genom att introducera 
fluortandkräm
- förebygga tandlossningssjukdom genom 
återkommande instruktioner
- behandla uppkomna kariesskador
- ge akuttandvård for barn och vuxna
instruera lokala tandläkare i förebyggande 
tandvård, smittskyddshygien, reparativ 
tandvård och rotbehandling.

Svenska tandläkare och tandhygienister 
förutsätts arbeta som volontärer for mat 
och husrum, som bekostas enligt avtal av 
den lokala skol- och 
utvecklingsorganisationen Tweyambe 
Ishozi Development and School 
Organisation, TIDESO. Ett flertal 
tandläkare och en tandhygienist har 
förklarat sig intresserade efter en artikel i 
branschtidningen Dentalmagazinet.
Efter två ar förutsätts lokala tandläkare 
kunna fortsatta verksamheten varvid 
projektet avslutas.

Budget for två år:
Per år   Totalt
Resekostnader  för svensk 
tandvårdspersonal 
6st  á  9 000 kr  108 000 

Förbrukningsmaterial   
25 000 kr     50 000 

Service av utrustning   
15 000 kr     30 000  

Resekostnader för besök i skolor, för
materialinköp etc      
2 000 kr          4 000

Lön till auskulterande inhemska 
tandläkare 2st á 5 000 kr  20 000 

Oförutsedda kostnader   

2 000 kr            4 000

Totalt    
108 000   216 000

Yrkande:
Att anslag på 108 000 kr per år, 
sammanlagt 216 000 kr från ”pengapåsen” 
eller annan källa inom Lions MD 101 
söks för drift under två år, varefter 
projektet avslutas.

President och sekreteterare
LC Hedemora  

Distriktet: Tillstyrker motionen,  under 
förutsättning att medel hämtas ur annan 
källa än Pengapåsen.

Från guvernörsrådet:
Behjärtansvärd motion med goda ansatser 
i projektet. En fortsättning av projektet 
med stöd av medel från pengapåsen är 
inte möjligt enligt arbetsordningen för 
pengapåsen. Andra medel finns inte att 
tillgå inom MD.

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
avslå motionen. 

Motion 4
Medlemsrabatter 
Från: LC Oskarström

Lions har idag stora problem att attrahera 
nya medlemmar. Andra och starkare 
intressen går före än att ansluta sig till en 
hjälporganisation. Tidsbrist, fritids-
intressen, familjesituationen, konkur-
rerande fritidsintressen är några skäl till 
att man inte har tid att bli en del av Lions 
verksamhet.

Dessutom kostar det pengar! En faktor 
som vi sällan pratar om men som för 
många kan vara avgörande för att bli 
medlem. Om man istället kan spara 
pengar på att vara medlem, genom 
medlemsrabatter, så skulle det vara 
ytterligare ett sätt att motivera att gå med 
i Lions. Många lionmedlemmar får idag 
erbjudande från en mängd företag och 
organisationer där anslutning innebar 
tillgång till medlemsrabatter, som om 
man använder dom i många fall ger hela 
årsavgiften för anslutning tillbaka.



50

Som exempel kan nämnas  Skattebetalarna 
som i sitt värvarbrev erbjuder 
bensinrabatter som om dom används ger 
en bra återbetalning. Mer än årsavgiften 
får man tillbaka om man använder 
medlemsrabatten.

Alla tjänar på upplägget. Företagen, 
organisationerna får fler kunder, en 
koppling till en seriös hjälporganisation 
vilket bidrar till ökad synlighet för Lions.
Lions får ett nytt verktyg for att påverka 
nya medlemmar, alla medlemmar får 
tillgång till medlemsrabatter och i 
slutändan fler händer som kan hjälpa.

Vårt förslag är att Lions tar upp en 
diskussion med matkedjor, bensinbolag, 
elektronikföretag, försäkringsbolag; 
organisationer etc. som finns över hela 
Sverige om att erbjuda medlemsrabatter 
till Lions medlemmar.

Yrkande:
Guvernörsrådet får i uppdrag att 
undersöka möjligheterna att få företag, 
organisationer, av olika slag, och som är 
verksamma over hela Sverige att erbjuda 
medlemsrabatter för Lions medlemmar.

President Rita Löfstedt

Distriktet:Tillstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet:
GR anser att motionens syfte är ett 
välkommet inslag i aktuell fråga inom 
Lions. Många medlemmar framför i olika 
sammanhang att medlemsavgiften är hög 
och att man inte får något tillbaka som 
medlem – utan allt kostar. Vi konstaterar 
att det finns medlemmar som av 
ekonomiska skäl lämnar oss. 
 
En viktig fråga är ifall Lions kan behålla 
dessa medlemmar och locka nya med 
förmånliga rabatter på inköp av vardagliga 
förnödenheter!? GR anser att ett 
”Lionskort” av betaltyp - laddat med 
rabatter inom olika företag och branscher 
- skulle utgöra en del av en positiv 
medlemsvård. Kanske arbetet så 
småningom kan resultera i detta - men i 
ett första steg får förmodligen olika 
företagskort gälla. Ambitionen är under 
alla omständigheter att behandla 
motionens syfte på ett positivt sätt och 
snarast starta upp arbetet med att finna 
administrativa vägar för att söka upp och 
kontakta företag inom olika branscher. 
 
Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
bifalla motionen.

Motion 5
Återupprätta ”Bring Quality to Life”, 
ett av Sveriges Lions internationellt 
mest kända projekt.
Från: Lions Club Svansjö

Projekt kräver, förutom engagemang, 
även kunskap om  projektet och behov av   
marknadsföring. Enligt nuvarande avtal 
mellan Lions och Myndigheten för 
Säkerhet och Beredskap (MSB) är det 
GRO och IRD som är Lions 
kontaktpersoner mellan MSB och Lions. 
Det innebär att Lions byter 
kontaktpersoner varje år vilket, enligt vår 
mening inte kan skapa någon kontinuitet. 
Detta medför stor  risk  när det gäller 
bakgrundskunskap om  projektet, 
erfarenhet gällande avtal,  upphandling 
och  leverans av tält, vilket  i sin tur kan  
leda till ökade kostnader för Lions och 
förändringar/försämringar av andra 
villkor.

I det senast upprättade avtalet med MSB 
har villkoren försämrats gällande Lions 
ansvar för leverans och andra kostnader 
fram till MSBs lager. Efter leverans 
övergår ansvaret till MSB för tält inklusive 
uppackning och transport i samband med 
insats. MSB har dock förbehållit sig rätten 
att vid behov efterfråga hjälp från  Lions i 
Kristinehamn med  packning inför 
leverans till  katastrofområde.

Lions har sedan det första avtalet med 
MSB haft möjligheten att anmäla 
medlemmar till MSBs  utbildning för 
insatspersonal i katastrofområden. Så 
även Lions medlemmar har också, på 
MSBs bekostnad och ansvar, kunnat följa 
med ut till insatsområdet och varit 
ansvarig för tältuppbyggnad och 
överlämnande av tält till de drabbade.

I nuvarande avtal har denna möjlighet 
kringskurits genom skrivningen i  avtalet.
Det synes heller inte som om MD vidtagit 
steg för att göra våra medlemmar 
medvetna om möjligheten  för våra 
medlemmar att anmälan intresse att delta 
vid  MSBs utbildning för  insatspersonal.

Det finns heller ingen uppföljning hos 
MD rörande vem/vilka medlemmar som 
deltagit vid olika insatser dit ”Lions tält” 
skickats sedan 2010.

Yrkande:
Lions Club  Svansjö yrkar att  riksmötet 
ger guvernörsrådet (GR) i uppdrag att:
- Bilda en kontinuerlig projektgrupp för 
tälthanteringen. Gruppen behöver bestå 
av minst två personer som sitter minst 

fem år med möjlighet till omval.

- Val sker så att gruppen inte byts ut i sin 
helhet utan någon form av rullande 
schema används för att tillgodose det 
behov av kompetens som är nödvändigt 
för projektet.

- Projektgruppen skall bland annat:
Leda marknadsföringen av projektet, vid  
behov föreslå GR  inköpt av tält, delta vid 
omförhandling av avtal med MSB samt 
vara Lions kontaktyta mot MSB.

Vidare ska projektgruppen arbeta för att 
återuppbygga ”Lions Representative”- /
volontärsystemet.

Projektgruppen ska kontinuerligt lämna 
rapport över sitt arbete till GR. I övrigt 
vidta de åtgärder som riksmötet eller GR 
beslutar.

Thomas Gunnarsson
President

Distriktet: Tillstyrker motionen.

Från guvernörsrådet:
Guvernörsrådet instämmer med 
motionären om att rutiner och hantering 
för tältprojektet behöver tydliggöras.  
 
Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att 
bifalla motionen med den ändringen att  
guvernörsrådet får i uppdrag att utse 
arbetsgruppen samt uppdragsbeskriv-
ningen.

Motion 6
Att i Sveriges Lions Handbok/
handlingsprogram tydligt skall framgå 
att vårt arbete sker i enlighet med 
FN:s konvention om barnens 
rättigheter.
Från: LC Stockholm

Barn och ungdomar är grunden för all 
verksamhet och även för Lions 
Intemational. Lions Club Stockholm vill 
framhålla att det tydliggörs att vi alla ska 
arbeta i enlighet med FN:s barnkonvention.
Barnens rättigheter ska vara en grund för 
och spegla Lions arbete lokalt, nationellt 
och internationellt.
Tar vi hänsyn till detta?.
Hur påverkar det barnens och 
ungdomarnas livssituation?.
Hur stämmer våra kommande aktiviteter/



Motion 7
Återuppta Röda Fjädern
Från: Lions Club Tierp

Röda Fjädern är en symbol som Lions har 
använt sig av vid våra större insamlings-
kampanjer. Den som kom med idén om 
att en röd liten fjäder skulle säljas till 
förmån för olika välgörande ändamål som 
Lions ställde sig bakom var postumt den 
kände programledaren Lennart Hyland, 
tillika medlem i Lions. 

Lennart Hyland var också dragplåster åt 
den första Röda Fjädern insamlingen 
1965 som då inbringade en rekordsumma 
av 13 miljoner kronor. Summan nåddes 
tack vare att man tog kampanjen till TV, 
vilket var ett nytt tillvägagångssätt på den 
tiden. 

Denna första insamling har senare följts 
av:
- 1965, till förmån för bostäder till 
handikappade.
- 1969, till förmån för cancerforskningen.
- 1989, till förmån för forskningen inom 
astma-allergi, tillsammans med Astma- 
och Allergiförbundet. 
- 1999, till förmån för forskningen om 
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Distriktet: Tillstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet:
Motionen tar upp ett viktigt område 
gällande nationella insamlingar och 
Stiftelsen Lions Quest, Lions varumärke 
för barn och ungdomar, skulle kunna vara 
föremål för en nationell insamling 2018. 
Sedan 2016 pågår Lions 
jubileumsinsamling för barn och 
ungdomar i Sverige vilken pågår tom 
2017. Insamlingen för "De glömda 
barnen" från Syrien i Turkiet pågår tom 
2019 enligt riksmötesbeslut. 
 
Utifrån beslutad PR plan pågår de 
nationella insamlingarna med kampanjer 
gentemot allmänheten enligt särskild 
tidplan under året. 
 
Stiftelsen Lions Quest fattar själv beslut 
om aktiviteter och finansiella frågor. Ett 
samarbete med Sveriges Lion kring en 
nationell insamling bör föregås av ett 
gemensamt fattat beslut mellan Stiftelsen 
Lions Quest och MD 101 Sverige.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
avslå motionen.
 

projekt med barnkonvention?.
Eftersom det kommer att bli ett krav efter 
2018 i alla statliga och kommunala 
projekt, låt oss då fatta ett klokt beslut NU 
att acceptera barnkonventionens riktlinjer.

Yrkande: Att alla vi i Lions ska arbeta i 
enlighet FN:s konvention om barnens 
rättigheter och att detta skrivs in i Sveriges 
Lions Handbok/ handlingsprogram.

LC Stockholm
Ami Israelsson, president LC Stockholm

Distriktet: Tillstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet: 
När FN grundades 1945 var Lions med 
och arbetade fram stadgar för FN:s 
ekonomiska och sociala råd. Vi har sedan 
dess varit en av FN:s NGO. Sverige ha 
antagit FN:s barnkonvention. FN:s 
barnkonvention är omfattande och tar 
många sidor i anspråk i vår handbok.

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
bifalla motionen med den ändringen att 
det i handboken skrivs in att Sveriges 
Lions genom sitt medlemskap arbetar 
efter FN:s barnkonvention. 

åldersrelaterade sjukdomar.
- 2009, till förmån för forskning inom 
beroendesjukdomar.

Det är viktigt att detta för Lions så 
välinarbetade varumärket Röda Fjädern 
kommer att bestå som en garant för vårt 
långsiktiga engagemang i att förbättra 
människors livskvalitet.

Vi föreslår att Lions Röda Fjädern återtas 
då Lions äger varumärket och är ett 
vedertaget begrepp.

Lars Eriksson
President

Distriktet: Tillstyrker motionen.

Från guvernörsrådet:
Mot bakgrund av att Riksmötet 2014 
biföll motion om att avveckla Röda 
Fjädern aktiviteten kan det konstateras att 
Lions har varumärket kvar men ej längre 
varumärkesskyddat. 
 
Guvernörsrådet anser att Lions Sverige 
skall bedriva nationella insamlingar med 
namnen Lions insamling och har 
uppfattningen att Röda Fjädern har spelat 
ut sin roll som känt genom bla Hylands 
Hörna 1965. Lions behöver blicka framåt 
och vara i tiden och idag genomförs och 
kommer att genomföras flera nationella 
insamlingar i Lions namn. Detta bidrar till 
att lyfta varumärket Lions för allmänheten. 

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
avslå motionen. 

Motion 8
Nationell insamling till förmån för 
Lions Quest 
Från: Lions Club Tierp

LC Tierp föreslår en nationell 
insamlingsperiod 2018-2020 till förmån 
för Lions Quest i Lions Röda Fjäderns 
namn

Lions Quest är Lions utbildningsprogram 
i värdegrunds frågor för att minska 
mobbing och utanförskap samt motverka 
droger m.m. Verksamheten inriktas på 
utbildning av ungdomsledare inom 
idrottsrörelsen, skolan och andra 
organisationer som arbetar med ungdomar 
i alla åldrar från förskola till högskola.
Det har blivit alltmer angeläget att 
nyanlända ungdomar integreras för att bli 

en naturlig del av våra egna barns 
kompisar och dela deras och våra intressen 
och värderingar.

Med en gemensam syn på hur vi bemöter 
varandra inte minst i skolundervisningen 
så kan detta få positiva effekter i arbetet 
med förbättrade resultat både i skolan och 
på fritiden och i arbetslivet.

Insamlingens mål är att Lions Quest ska 
kunna erbjuda utbildningen utan eller till 
ringa kostnad för deltagare detta i avsikt 
att utbildningen ska spridas till så stort 
deltagande som möjligt utan hinder av 
ekonomiska skäl.

Vi förslår att insamlingen till Lions Quest 
startas 2018-2020 så man kan 
marknadsföra och rädda våra ungdomar 
till en bra framtid i skola och 
idrottsföreningar samt integrationen av 
nyanlända ungdomar och utveckling av 
Lions Quest.

Lars Eriksson
president
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Motion 9
Bokföringsprogram för klubbarna.
Från: Lions Club Vadstena

I samband med att vi ser över 
ekonomihanteringen i vår klubb kollade 
vi först upp om det finns ett centralt 
framtaget bokföringsprogram anpassat 
efter klubbarnas behov. Det finns det 
enligt uppgift inte.
Därefter kollade vi hur några andra 
klubbar hanterar sin bokföring. Det gör 
man  genom att abonnera på olika typer 
av bokföringsprogram. Kostnaden verkar 
för det mesta ligga runt ett tusen kronor 
per år.
Med cirka 400 lionklubbar blir det en 
avsevärd gemensam kostnad varje år. 
Pengar som vi i Lions säkert kan använda 
till mer behjärtansvärda ändamål.

Vårt förslag  är därför att Lions centralt 
undersöker möjligheterna  att ta fram ett 
bokföringsprogram anpassat efter 
klubbarnas behov och som klubbarna kan 
ta till en engångskostnad.

Med  förhoppningar om  en  positiv 
lösning.

Jan Johansson 
president

Distriktet: Tillstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet: 
Arbete pågår, tillsammans med olika 
leverantörer, att undersöka möjligheten 
till att kunna erbjuda ett för klubbarna 
gemensamt kostnadseffektivt bokförings-
program.

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
bifalla motionen. 

Motion 10
Förändring av avtalsvillkor i STIM/
SAMI avtal samt övergång till en 
verklighetsanknuten fördelning av 
avgifterna.
Från: LC Malmö/Primula

Bakgrund:
Nytt avtal har tecknats mellan Lions 
International Multipeldistrikt 101 Sverige 
och STIM/SAMI gällande perioden 2015-
01-01—2017-12-31. Avtalet omfattar 
arrangemang, med live- eller inspelad 
musik, för upp till 1000 besökare. Jämfört 
med tidigare avtal, som gällde upp till 500 
besökare, innebär det nya avtalet en 
kostnadsökning från 360 kr/år till 850 kr/
år, lika för alla klubbar i Multipeldistrikt 
101 med nuvarande fördelningsprincip. 

Kostnadsfördelningen görs av 
multipeldistrikt 101 utan hänsyn till 
användning av musik.  Klubbar som 
använder musik vid marknader, 
dansbandskvällar, motionspass eller stora 
musikevenemang betalar samma belopp 
som en klubb som aldrig vid någon 
aktivitet använder sig av musik. Detta 
innebär en orimligt stor avgift för mindre 
klubbar utan möjligheter till stora 
inkomster. 

Yrkande:
1. Avtalet bör vid avtalsperiodens slut 
omförhandlas till att som tidigare omfatta 
enbart arrangemang, med live- eller 
inspelad musik, med mindre än 500 
besökare. Fördelningen av avgiften bör 
ske på ett mera rättvist sätt. De klubbar 
som har stora arrangemang bör betala 
avgiften för dessa separat. 
2. Om nuvarande avtal skulle förlängas, 
måste man hitta en mera 
verklighetsanknuten och därmed 
rättvisare fördelning mellan klubbarna.                                                                                                                    

LC Malmö/Primula
Gun-Britt Lindqvist, president                                                                                                                            
Ulla Lindahl, kassör

Distriktet: Avstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet:
Nuvarande avtal med STIM/SAMI löper 
till och med 31 december 2017 och ska 
sägas upp tre månader innan. Vid 
förhandling om nytt avtal mellan MD och 
STIM synes de rimligt att dessa förs I 
motionärens anda. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
besluta att motionen är besvarad. 

Motion 11 
Världs-Liondagen -  8 oktober, 
temadag
Från: LC Malmö/Malmöhus

Världs-Liondagen är allt sedan 
begynnelsen, årligen, den 8 oktober. 
Lionklubbar världen över firade 
gemensamt denna dag. Numera 
förekommer detta i betydligt mindre 
omfattning, åtminstone i Sverige.

Lions i Sverige behöver, som service-
klubb-organisation, visa sig enat och 
kraftfullt på samma dag och samma tid. 
Vårt grannland Norge, gör det årligen 
sedan mer än trettio år tillbaka på sin 
”Tulpandag”, med en fantastisk PR och 
ett bra insamlingsresultat.

Den 7 jun 1917 -  Lions ”föddes”,  i 
Chicago.
Den 8 oktober 1917 - den första 
kongressen hölls i Dallas. Beteckningen 
”Association of Lions Clubs” (senare 
uppdaterad till ”lnternational Association 
of Lions Clubs) antogs. Stadgar, 
arbetsordning och etik antogs och färgerna 
guld och purpur godkändes.

Yrkande: 
- Att Världs-Liondagen årligen skall firas 
- riksomfattande - den 8 oktober 
alternativt lördagen eller söndagen före 
eller efter enligt beslut av 
Guvernörsrådet.
- Att samtidigt inrätta den 8 oktober som 
s k temadag (Lions dag) samt,
- att Världs-Liondagen/Temadagen också 
kombineras med en riksomfattande 
PR-och insamlingskampanj. 
lnsamlingsändamål beslutas av 
guvernörsrådet.

LC Malmö/Malmöhus
Jan-Åke Åkerlund, president
Karin Nord, sekreterare

Distriktet: Tillstyrker motionen. 

Från guvernörsrådet: 
Guvernörsrådet instämmer med att 
synliggöra den 8 oktober som Världs-
Liondagen, en nationell insamling stärker 
vikänslan samt vårt varumärke.   

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
bifalla motionen vad avser första att 
satsen. 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
avslå andra att satsen.



Guvernörsrådet föreslår riksmötet att 
bifalla tredje att satsen med den ändringen 
att:
Guvernörsrådet beslutar om tiden, temat, 
omfattning samt ändamål med firandet 
enligt första att satsen. 
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Verksamhetsplan 2017- 2018

Sveriges Lions 
verksamhetsplan  
2017–2018. 

För samhällsansvar och 
livskvalité – Sveriges 
Lions gör det 
gemensamt.

Verksamhetsmål 2017–2018
Sveriges Lions ska gemensamt 
med medlemmarna utvecklas 
till en välkänd hjälporganisa-
tion i Sverige. Lions uppdrag 
är att göra skillnad för 
människor och hjälpa till när 
samhällets resurser inte räcker 
till.  De av riksmötet beslutade 
projekt och verksamheter, 
ligger till grund för 
verksamheten. Guvernörsrådet 
skall arbeta utifrån ledorden: 
Framtid, förnyelse, föryngring 
och fler medlemmar samt ökat 
inflytande i den demokratiska 
beslutsprocessen. 

Ökat inflytande och 
delaktighet från klubbarna är 
viktigt för att Lions Sverige 
skall bli en mer sammanhållen 
organisation med klubbar och 
medlemmar som har kunskap 
om fattade beslut och följer 
demokratiskt fattade beslut.
Guvernörsrådet skall delta, 
lokalt och nationellt, i medias 
samhällsdebatt omkring 
insatser för utsatta människor 
och bli mer kända för 
allmänheten som aktör!

Enkla inledande grundbudskap 
kommer att användas till stöd 
för Lions medlemmar att 
använda i mötet med allmänhet 
och media:
- Lions älskar att hjälpa 
- Lions finns på plats
- Lions gör det möjligt

Sveriges Lions 
jubileumsinsamling, att 
söka projektmedel från 
samt hjälputmaningen.
J u b i l e u m s i n s a m l i n g e n s 
ändamål är att stödja utsatta 
barn och ungdomar i Sverige. 
Lionsklubb, zon eller distrikt 

kan söka från insamlingen tom 
2018 för projekt avseende 
barn eller ungdomsverksamhet 
riktat till barn och ungdomar 
som lever under små 
ekonomiska och/eller sociala 
omständigheter. Projekten 
skall uppfylla framtagna 
kriterier inom något av Lions 
fyra grundpelare: Ungdom, 
miljö, katastrof/ svält och syn. 

Medel för detta är 
lionklubbarnas jubileums-
kampanjer under 2016 tom  
30 juni 2017 med insamlings-
målet minst 4,6 miljoner kronor 
tom 30 juni 2017, att söka 
projektmedel från.
Mätbart mål är antalet 
projektansökningar och antalet 
genomförda projekt under 
verksamhetsåret.

Serviceaktiviteter inom det 
internationella jubiléet pågår 
tom 30 juni 2018.
Hundraårsjubileets hjälp-
utmaning pågår under 
verksamhetsåret och avslutas i 
och med utgången av 
verksamhetsåret 2017–2018.  
Klubbar, zoner och distrikt 
uppmanas att genomföra 
serviceprojekt inom områd-
ena;
engagera ungdomar, skydda 
vår miljö, syn till alla,lindra 
hungersnöd samt diabetes. 
Därutöver uppmanas samtliga 
klubbar/ distrikt att etablera 
bestående projekt s.k. ”Legacy 
projects” i samarbete med tex. 
kommun eller landsting.
All inrapportering av 
aktiviteterna skall ske via 
serviceaktivitetsrapporter i 
MyLCI. 

Medel är det planerings-
material som tillhandahålls av 
LCI. 
Mätbart mål är antalet 
registrerade serviceaktiviteter 
på MyLCI.

Nationella insamlingar
Nationella insamlingar 
kommer att genomföras enligt 
beslutad PR-plan, i syfte att 
öka kontaktytorna med 

allmänheten, öka summan av 
insamlade medel till nationella 
och internationella hjälp-
projekt samt att härigenom 
förena Lions Sveriges klubbar. 
Insamlingen till De Glömda 
Barnen fortsätter under verk-
samhetsåret, enligt PR-plan.

Medel för detta är beslutad PR 
plan och Lions klubbarna.
Mätbara mål är minst 10 
miljoner kronor till "De glömda 
barnen". 
Mätbara mål är även uppsatta 
insamlingsmål vid beslut om 
respektive nationell insamling.

Ny distriktsindelning
Mot bakgrund av att alla 
nuvarande tio distrikt i Sverige 
inte är fullvärdiga enligt de 
internationella stadgarna, 
förutsatt att riksmötet 2017 
beslutar om att det kommer en 
ny distriktsindelning - att 
förankras och förberedas 
under 2017/ 2018 för att 
genomföras from 1 juli 2018 - 
så att samtliga nya distrikt blir 
fullvärdiga, d.v.s. med minst 
35 klubbar och 1250 
medlemmar. Detta i syfte att 
bla förbättra de ekonomiska 
förutsättningarna för varje 
distrikt och därigenom stärka 
verksamheterna och 
medlemsvården. Det innebär 
även att samtliga distrikt då 
kan nominera medlemmar till 
internationella uppdrag vilket 
bla är en demokratifråga 
genom att samtliga 
klubbmedlemmar får samma 
inflytande. Zonerna kommer 
att behöva en förstärkt 
funktion i distrikten. 
Införandet av regioner i 
distrikten får övervägas.

Medel för detta är beslut vid 
riksmötet 2017, 
Framtidskommittén, GLT*/ 
GMT*, Distrikten samt 
klubbmedlemmarna. Framtids-
kommittén kommer att 
fortsätta förankrings- och 
förberedelsearbetet inför att ny 
distriktsindelning skall kunna 
gälla from 1 juli 2018. Detta 
under förutsättning att 

Riksmötet 2017 fattar beslut om 
detta.
Mätbart mål för detta är att 
förberedelserna under 2017/ 
2018 resulterar i att samtliga 
klubbar och distrikt i MD blir 
informerade/ delaktiga och att 
distrikt i MD vid genomförandet 
1 juli 2018 är minst 35 klubbar 
och minst 1250 medlemmar. 
Mätbart mål är även 
fungerande zoner/ regioner så 
att arbetet med 
medlemstillväxten får ny kraft 
genom GLT/ GMT team med 
positiv effekt på klubbens inre 
arbete. 
*) Not. Med reservation i 
verksamhetsplanen för beslut 
av den internationella 
styrelsen gällande ny struktur 
för GMT/ GLT Team from 1 
juli 2017, tillsammans med 
satsningen ”Lions framåt”.

Framtida riksmöten
Förutsatt att riksmötet 2017 
beslutar om ny ordning för 
riksmötesarrangemang med 
inriktning på en riksmötes-
kommitté, kommer guvernörs-
rådet att följa och stödja 
arbetet i syfte att utveckla bra 
framtida riksmöten med låga 
avgifter och hög kvalitet för 
riksmöten. Målsättningen är 
bla att öka deltagandet vid 
riksmöten och därigenom öka 
delaktigheten och inflytandet i 
den demokratiska processen. 

Medel för detta är beslut vid 
riksmötet 2017 samt en väl 
sammansatt riksmöteskom-
mitté.
Mätbart mål för detta är 
trevliga och effektiva riksmöten 
med låga kostnader och fler 
antal deltagare, än det varit de 
senaste åren.

Ekonomi
Guvernörsrådet skall fortsätta 
att verka för att finna externa 
finansieringsmöjligheter och 
att ekonomin i MD är i balans 
i förhållande till budget. 
Samtliga verksamheter/ 
kommittéer skall hållas inom 
budgeterade medel och 
kvartalsvis följas upp. De 
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administrativa kostnaderna 
skall hållas på så låg nivå som 
möjligt.

Medel för detta är GRO, 
ekonom vid MD kontoret, MD 
controller samt varje 
kommittéordförande.
Mål för detta är verksamheter 
med hög kvalitet samt ett 
positivt resultat 30 juni 2018.

Medlemsutveckling
Målet är att öka antalet 
medlemmar i Lions Sverige 
särskilt i åldersgruppen mellan 
30 och 60 år. Det långsiktiga 
målet är att Lions ska spegla 
samhället, varför andelen 
kvinnor och personer med 
annan etnisk tillhörighet än 
svensk, ska öka. Andelen 
kvinnor i alla styrelser och råd 
skall vara 50 % inom 10 år och 
Lions skall ha en medelålder i 
spannet 50–60 år, inom samma 
tidsram. Satsningen ”More 
Women in Lions” skall 
implementeras i teamet för 
medlemsutveckling så att de 
goda erfarenheterna 
härigenom tas tillvara och 
fortsätter att utvecklas.
GMT får i uppdrag att 
undersöka och utvärdera hur 
vi ska nå medlemsmålen och 
genomföra en nationell 
medlemskampanj under året 
med möjlighet att vinna resor 
till Convention.
Med fler medlemmar kommer 
även möjligheten till nya 
klubbar och klubbfilialer att 
bli aktuell.

Medel för detta är MD GMT/ 
distriktets GMT/ och 
klubbmedlemmar.
Mätbart mål för detta under 
verksamhetsåret är minst 
samma antal medlemmar den 
30 juni 2018 som den 30 juni 
2017.

Ledarutveckling
Det är av avgörande betydelse 
för Lions framtid och 
utveckling - att ledare på alla 
nivåer får bra och anpassad 
utbildning. Första steget i att 
säkerställa rekrytering av 
ledare är inom zonerna varför 
denna utbildning skall 
prioriteras. En utbildning 
inom Lions ger och ska ge 

personlig utveckling och 
starkare klubbar med 
förmågan att möta framtiden 
och ta emot nya medlemmar.
Möjligheten för distrikt/ zon 
att etablera ny klubb i områden 
med stor befolkningstillväxt 
men med avsaknad av 
lionklubb, bör undersökas 
ordentligt. Det kan vara fråga 
om filialklubb eller 
studentklubb.

Medel för detta är GMT/ GLT 
och utbildningar.
Mätbart mål är att samtliga 
zoner skall vara tillsatta med 
ordförande, och v. ordförande 
vilka är presumtiva framtida 
ledare inom MD.
    
   
Hjälpverksamhet, Stiftelsen 
Lions Hjälpfond och LCIF
Riksmötet alternativt 
guvernörsrådet beslutar om 
inriktning och ekonomi för 
projekt utöver de 
internationella katastrof-
insatserna som görs löpande. 
Bring Quality to Life är 
samlingsnamnet för den 
aktivitet där Lions i samarbete 
med MSB (Myndigheten för 
Samhällsskydd och Bered-
skap) bidrar till att göra livet 
bättre för nödlidande efter en 
katastrof. Målet är att det skall 
finnas minst 500 tält i lager 
hos MSB för att användas vid 
katastrofinsatser. Genom 
löpande LCIF information 
skall även Lions Sveriges 
bidrag till Lions internationella 
katastroffond öka, att användas 
vidnaturkatastrofer, humani-
tära katastrofer och olika 
initiativ i världen. Genom ett 
utvecklat samarbete med 
Stiftelsen Lions Hjälpfond 
med 90-konto skall 
guvernörsrådet tillsammans 
med stiftelsen bidra till att 
uppmärksamma Hjälpfonden 
och Lions nationella in- 
samlingar.

Medel för detta är MD 
Hjälpkommitté, MD LCIF, 
Distriktens Hjälp- och LCIF 
ansvariga, Stiftelsen Sveriges 
Lions Hjälpfond samt 
klubbarna. 
Medel är klubbenkät med 
redovisning av lokalt, nationellt 
och internationellt insamlade 

medel i syfte att få kontroll på 
Sveriges lionklubbars in-
samlade medel. 
Mätbart mål för detta är minst 
500 tält i lager samt att bidragen 
till LCIF ökar avsevärt i 
förhållande till föregående år.
Mätbart mål är en ökning av 
insamlade medel via 90-kontot i 
förhållande till föregående 
verksamhetsår.

Volontärverksamhet inom 
Lions Sverige
En arbetsgrupp tillsätts för att 
utreda och komma med förslag 
till hur Lions Sverige kan 
starta volontärverksamhet i 
samtliga nationella och 
internationella projekt.
Detta kan få flera effekter, dels 
att stärka projekten, dels att 
intressera ungdomar för Lions 
hjälpverksamhet med 
presumtivt medlemskap. 
Målsättningen är att samtliga 
internationella projektansök-
ningar skall innehålla 
information om hur många 
volontärer projektet kan ta 
emot.

Medel för detta blir en 
arbetsgrupp att utarbeta en 
modell att implementera under 
hösten 2017.
Mätbart mål för detta är att 
förstärka nationella och 
internationella projekt genom 
volontärer samt att möjliggöra 
för ungdomar att engagera sig i 
Lions projekt.

LEO - verksamheten
Syftet med LEO-klubbar är att 
ge ungdomar en möjlighet att 
utvecklas inom Lions och 
bidra individuellt och 
kollektivt inom Lions som 
ansvarsfulla medlemmar i 
LEO. De ges därigenom 
förutsättningar att bli framtida 
Lions. Målet för verksamhets-
året är att behålla befintliga 
LEO-klubbar och att starta 
nya.

Medel för detta är MD LEO 
samt distrikt och klubbar.
Mätbart mål för detta är minst 
en (1) ny LEO klubb i MD.

Ungdomsverksamheten, 
Lions Quest och 
narkotikasökhundar.
Distriktens och klubbarnas 
arbete med ungdomsläger 
nationellt och internationellt 
är en grundbult för Lions 
verksamhet likaså arbetet med 
våld- och drogbekämpning 
genom Lions Quest mot 
bakgrund av den omfattande 
mobbning mot barn och 
ungdomar som pågår i 
samhället.
Målsättningen är att öka 
antalet klubbar som sponsrar 
ungdomar 17–21 år till 
internationella ungdomsläger 
eller till svenska läger. Detta 
görs genom ökad information 
samt att olika distrikt planerar 
och genomför Lions 
ungdomsläger på tre olika 
platser i Sverige varje år. 
Målsättningen är fler svenska 
ungdomar till svenska läger, 
än tidigare. 
Fortsatt arbete med 
drogbekämpning genom 
samarbetet med Tullverket 
kring narkotikasökhundar 
samt inom CAN.
Guvernörsrådet skall fortsätta 
att stärka Stiftelsen Lions 
Quest och stödja 
genomförandet av fler Lions 
Quest kurser i alla distrikt.

Medel för detta är YED/ vYED, 
YEC, MDNO, Stiftelsen Lions 
Quest/ Lions Quest kontoret 
samt klubbarna.
Mätbart mål är att klubbarna 
skickar minst 60 ungdomar till 
internationella ungdomsläger 
samt att MD genom tre distrikt 
arrangerar tre ungdomsläger 
för totalt 90 deltagare.
Mätbart mål är även att fler 
Lions Quest kurser kan 
genomföras i förhållande till 
föregående verksamhetsår samt 
att Tullverkets efterfrågan på 
nya narkotikasökhundar kan 
bemötas.

Miljö
Lions ska bidra till en 
miljömässigt hållbar, lång-
siktig utveckling genom vårt 
agerande i aktiviteter, resande 
och materialval genom att 
minska vår egen negativa 
miljöbelastning. Vi ska 
bedriva ett aktivt miljöarbete i 
samverkan med medlemmar 
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och andra intressenter i 
klubbarna samt efterleva de 
lagkrav som finns. Bla ska 
Sveriges Lions miljöpris bidra 
till att stötta och upp-
märksamma miljöfrågan, 
vilket även kan ge Lions bra 
uppmärksamhet i press och 
sociala medier. Härigenom 
kan Lions nå ut till nya 
målgrupper.
Samåkandet till möten och 
konferenser måste öka samt 
användandet av tjänsten 
telefonkonferens via Lions 
kontor.

Medel för detta är 
medlemmarna och klubbarnas 
miljöarbete samt ett nyinrättat 
Sveriges Lions miljöpris.
Mätbart mål är att fler väljer 
att samåka med bil alternativt 
åka tåg samt att Sveriges Lions 
kan dela ut Sveriges Lions 
Miljöpris till en föredömlig 
miljöaktivitet vilken kan bli ett 
lärande och gott miljöexempel 
för allmänheten och Sveriges 
Lions.
Mätbart mål är även att fler 
möten än föregående år 
genomförs via telefonkonferens.

Marknadsföring/PR
Lions Sverige ska med hjälp 
av tjänstemän på Lions 
kontoret, enligt beslutad PR-
plan, genomföra minst två 
kampanjer under året i 
samband med minst två 
nationella insamlingar i syfte 
att öka insamlingsnettot och 
samtidigt få allmänheten att 
uppmärksamma vad Lions är 
och gör. Samarbetet med 
kända artister vid konserter 
och uppträdanden ska 
fortsätta.
Tjänstemännen vid Lions 
kontor ska vara behjälpliga 
vid all PR och marknadsföring 
samt PR kommittén med den 
beslutade PR-planen som 
grund. 
Vid behov kommer PR-byrå 
fortsatt att anlitas för 
konsultation och rådgivning.

Klubbar och klubbmedlemmar 
skall löpande påminnas om 
Lions tre enkla budskap till 
allmänheten;
- Lions älskar att hjälpa
- Lions finns på plats
- Lions gör det möjligt.

Under 2017–2018 ska 
tidningen LION utvecklas 
enligt de internationella 
riktlinjerna och övergå till att 
bli nättidning/ elektronisk.

Medel för detta är Lions kontor, 
PR-kommittén, samarbets-
projektet med kända artister 
samt PRC i distrikten/ klubbar.
Mätbart mål för detta är att 
genomföra minst två nationella 
insamlingar med annonser i 
media och pluggannonser/ 
artiklar i lokalpress. Minst en 
debattartikel i rikspress. Uppnå 
uppsatta insamlingsmål. 

IT-policy
Lions Sverige ska följa den 
fastslagna IT-policyn med 
syftet att skydda Lions 
verksamheter och tjänstemän 
samt säkerställa att gällande 
lagstiftning följs vid 
användande av IT-resurser i 
tjänsten.
Det skall finnas en 
professionell och funktionell 
applikation till mobiltelefon 
som är knuten till vår hemsida. 
Klubbarna skall få stöd genom 
bla utbildning i att använda 
MyLCI för all registrering.

Medel för detta är MD IT 
ansvarig samt distrikts och 
klubbansvariga.
Mätbart mål är att 90 % av 
klubbarna rapporterar via 
MyLCI den 30 juni 2018.

Hedersrådets roll
Hedersråden i distrikten består 
av PDG vilka besitter 
erfarenheter att ta tillvara inte 
enbart för distrikten utan även 
för MD. Guvernörsrådet vill i 
större omfattning använda 
MDHR som rådgivare och 
remissinstans i frågor som 
kräver särskild kompetens och 
erfarenhet. MD hedersråd bör 
kunna vara ett aktivt stöd till 
GR inte bara i samband med 
RM utan löpande vid GR.

Medel för detta är MD 
hedersråd och guvernörsrådet.
Mätbart mål är att MD 
hedersråd lämnar yttranden i 
vissa särskilda ärenden.

Lions kontor i Stockholm
Lions kontor i Stockholm skall 
ha en effektiv organisation 
som kan ge bra service till 
medlemmarna med nöjda 
medarbetare i en bra 
arbetsmiljö.
Kontoret ska även förstärka 
informationen till klubbarnas 
och distriktens PR-ansvariga 
för att underlätta kontakter via 
olika media. 
Kontoret är även behjälpligt 
med att genomföra Lions 
möten via telefon- eller 
videokonferens i avsikt att 
hålla nere kostnaden för våra 
möten. Det är även en viktig 
miljöaspekt i detta.

Medel för detta är personalen 
vid Lions kontor.
Målet för detta är att den hjälp 
som medlemmar/ klubbar 
efterfrågar från kontoret skall 
kunna bemötas positivt med 
hög nöjdhetsgrad.

Sammanfattning;
Verksamhetsplanen har bäring 
på att ett antal viktiga beslut 
för Lions framtid beslutas vid 
riksmötet 2017. Genom ett 
långsiktigt och målmedvetet 
arbete vill guvernörsrådet 
under 2017–2018 fortsätta att, 
gemensamt med medlem-
marna, utveckla och förbättra 
Lions Sveriges organisation 
att bli mer känd hos 
allmänheten för vad vi är och 
gör. Klubbarna är basen för all 
verksamhet och varje medlem 
skall värnas, samtidigt som 
nya män och kvinnor skall 
välkomnas! En kampanj för 
detta skall genomföras. 
Guvernörsrådet vill stödja 
klubbarna, zonerna och 
distrikten i deras arbete och 
inte minst öka det 
demokratiska inflytandet i 
besluten, öka kunskapen om 
Lions och fattade beslut samt 
med lyhördhet leda Sveriges 
Lions in i nästa sekel i 
samklang med tiden!

Vice guvernörsrådet  
2016–2017 

Mats Granath, vice 
ordförande guvernörsrådet 
2016 - 2017   
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Budget och årsavgift för MD 101 verksamhetsåret 2017-2018

Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2017-2018
Lions Clubs International MD 101
Administrativ Årsbudget 2017-2018
Antal medlemmar 10600 440 10600
Medlemsavgift 340/170
Intäkter
Nationella avgifter 3 518 582 1. Nationella avgifter baserat på 10600 medlemmar.
Försäljning 610 000 2. Bruttointäkt av varuförsäljning.
Handboken 150 000 3. Bruttointäkt av handboksförsäljning.
Tidningen "Lion" 380 000 4. Ersättning med 6,00 USD/medlem 3st nummer och 4.00 USD/medlem för 2st nummer. 
Stim/Sami 300 000 5. Bruttointäkt
Annonsförsäljning The Lion 7 500 6. Annonsförsäljning till tidningen "Lion"
VDG-utbildning 50 000 7. Schablonmässig avgift för VDG utbildningar
LCI ers. Porto 10 000
LCI ers. ZO-utbildning 62 500
LCI ers. RLLI-utbildning 30 000
Convention Resenärer 180 000
Vidarefakt. NSR Kostnader 25 000
LCI ers. PR stöd 50 000
LCI ers. Women In Lions 0
Anm. Avg. seminarier 0
LQ Administration 60 000
AF Bidrag 0
Öv. ersättningar och intäkter 0 8. Övriga intäkter

5 433 582

Kostnader
Varor -455 000 9. Varuinköp.
Guvernörsrådsordförande -80 000
Vice Guvernörsrådsordförande -48 000
Guvernörsrådsmöten -120 000
Arbetsutskottet -40 000 10. Fastställa policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm.
IT 0
Riksmöten -410 000 11.  Arrangörsbidrag till riksmöten (310.000:-)
Nordiskt samrådsmöte/NSR -150 000
Europaforum -50 000
Convention -244 000 12. Fastställa policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm.
Övriga kommittér -50 000 13.  Distriktsutveckling, stadgesekr.
GLT -70 000
GMT -80 000
ZO-Ubildning -105 000
VDG utbildning & RLLI -210 000
IR/HJ -50 000
Ungdomskommittén -60 000
Riksvalnämnden -30 000
Framtidsgruppen 0
Women In Lions 0
PR. Verksamhet -100 000  
Tidningen "Lion" -396 000 14. Tryckkostnad och distibution.
Stim/Sami -300 000 15. Kostnad till Stim/Sami
Handboken -95 000 16. Tryckkostnad för Handboken
Personal -1 555 351 17.  Lönekostnader inkl. socialakostnader samt kostnadesersättningar.
Administration -540 000 18.  Driftskostnader av MD:s kontor,revision,förvaltning samt oförutsedda kostnader.
Summa Kostnader -5 238 351
Resultat före avskrivningar 195 230
Kostnader för avskrivningar och avsättningar 0
Finansiella intäkter och kostnader 5 000
Extraordinära intäkter och kostnader (IP Visit ) -75 000

Resultat 125 230

A). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget.
B). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften till 340,00
För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 340,00 per år.
Upp till ytterligare fyra kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar 170,00 per år.
C). Medlem i studentklubb betalar 170,00 per år.
D).Ungdom under 30 år betalar 170,00 per år.

2017-03-27/BL
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Kommentarer till förslaget om höjning av den nationella avgiften med 40 kronor 
vid Riksmötet 2017. 

Under verksamhetsåren 2013/2014 och 2014/2015 uppgick MD:s ansamlade förlust 
till cirka 1,2 Mkr. Detta har också medfört att det fria egna kapitalet har minskat 
markant och uppgår för närvarande till cirka 202 Tkr och det behöver förstärkas.  

Under föregående och innevarande verksamhetsår har en grundlig genomgång 
gjorts av de administrativa kostnaderna. Denna har medfört en kostnadsbesparing för 
närvarande på cirka 65 Tkr årligen (bokföring, telefoni, dataprogram och revisorer). 

I samband med att budgetarbetet för verksamhetsåret 2017/2018 påbörjades kunde 
ett underskott på cirka 485 Tkr konstateras. Med ett ständigt sjunkande 
medlemsantal har budgetunderlaget beräknats minska från 11 000 medlemmar till 
10 600 medlemmar och detta medför ett intäktsbortfall på ca 120 Tkr. Tidningen Lion 
kommer att bli digital i fortsättningen varför ersättningen från LCI sjunker från USD 6 
till USD 4 per medlem samt att det tillkommer en kostnad för grafisk bearbetning av 
de digitala numren. Denna förändring påverkar budgeten negativt med cirka 125 Tkr. 
MD har haft ett nystartstöd från Arbetsförmedlingen för kontorets ekonom på 166 Tkr 
per år som nu upphör att gälla. Ytterligare merkostnader är avtalsenliga höjningar av 
personalens löner samt planerade extrakostnader i samband med Internationella 
Presidentens besök. 

Eftersom medlemsavgifterna är den absolut största intäktsposten så är också 
personalkostnaderna den enskilt största kostnadsposten. Mot bakgrund av det 
konstaterade stora underskottet så måste personalkostnaderna reduceras. Beslut har 
tagits att minska kontorets personalstyrka från tre personer till 2,5 personer. Effekten 
av detta uppgår till cirka 290 Tkr. På grund av gällande avtalsregler för personalen 
kan vi endast tillgodo räkna 75 % av detta i årets budgetarbete. 

Den nationella avgiften i Sverige har under de senaste tio åren höjts från 235 kronor 
till 300 kronor, senast verksamhetsåret 2015/2016 med 15 kronor. 

Noteras kan att den nationella avgiften i Sverige är avsevärt lägre än de i Danmark, 
Finland och Norge. 

En försiktig bedömning är att det inte krävs någon ytterligare höjning av den 
nationella avgiften nästkommande två verksamhetsår även om minskningen av 
antalet medlemmar pågår i samma takt. Förutsättningen är nog också att den 
föreslagna distriktsindelningen blir verklighet då detta kommer att medföra en 
kostnadsminskning för MD på cirka 140 Tkr. 
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Anteckningar



Program

B-posttidning

Avsändare: 
Lions Clubs International, Sverige 
Geijersvägen 24 
112 44 Stockholm

Program från riksmötesarrangörerna. 
(kopierat från deras hemsida sista mars 2017)

Torsdag 18 maj
Tid   Aktivitet
13:00 - 18:00  Registrering

Fredag 19 maj
08:00 - 17:30  Registrering
08:00 - 17:30  Utställningar
08:00 - 12:00  GR Möte
12:00 - 13:00  GR Lunch
12:00 - 13:00  HR Möte
13:00 - 14:00  HR Lunch
13:15 - 14:45  Lions Quest Information och Inbjudan
15:00 - 16:30  Framtidsgruppen
18:00 - 20:00  Invigning
20:00 - 24:00  Get togetherparty 

Lördag den 20 maj
07:00 - 09:30  Registrering
09:00 - 10:00  Svein Berntsen, PID, om Lions framtid
10:15 -    Partnerprogram
10:00 - 12:00  Riksmöte
12:00 - 13:00  Arbetslunch
13:00 - 16:00  Riksmöte
18:30 -   Välkomstmingel
19:00   Välkommen till borden
19:30 - 01:00  Bankett, med underhållning av Afrodite med showen Motown till banketten samt livemusik till dansen.
 

Söndag den 15 maj
09:00 - 12:00  GR möte
12:00 - 13:00  Överlämnande lunch
09:00 -   Liongolfen


